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U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 11. 7. 2007

Usnesení č. 1a
Rada města bere na vědomí informaci o vyře-
šení rušení nočního klidu provozem Restaurace 
U Kováře.

Usnesení č. 1b
Rada města bere na vědomí informaci o za-
slání dopisu paní Řehořové s návrhem ceny na 
odprodej pozemků dle usnesení zastupitelstva 
města.

Usnesení č. 1c
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prona-
jmout pozemky parc. č. 1294 o výměře 86 m2,
1295 o výměře 320 m2, 1296 o výměře 424 m2, 
1297 o výměře 375 m2, 1298 o výměře 589 m2 
všechny zahrada v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č. 1d
Rada města bere na vědomí informace o po-
kračování projektových prací na odkanalizování 
města.

Usnesení č. 1e
Rada města bere na vědomí, že byla uzavřena 
smlouva na zhotovení projektové dokumentace na 
rekonstrukci sokolovny a bude zadáno dopracová-
ní projektové dokumentace multifunkčního sálu.

Usnesení č. 1f
Rada města stanovila cenu obecních pozem-
ků, které budou od 1.1.2008 pronajímány pro 
nepodnikatelské účely:
zastavěná plocha   – 4,- Kč/m2/rok
zahrada    – 1,- Kč/m2/rok
orná půda, tráva, louka  – 0,50 Kč/m2/rok.

Usnesení č. 1g
Rada města bere na vědomí, že bod řešení 
situace veřejného pořádku bude zařazen do 
programu příští schůze rady.

Usnesení č. 1h
Rada města bere na vědomí, že stavebníci 
garáží na pozemku parc. č. 527 v k. ú. Rájec 

nad Svitavou na Blanenské ulici budou vyzváni 
k dokončení stavby do 2 měsíců od doručení 
výzvy stavebního úřadu.

Usnesení č. 2
Rada města nesouhlasí se zřízením trvalého po-
bytu paní Saskie Dvořáčkové v obecním bytě pro 
příjmově vymezené osoby na ul. Erbenova 400.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na byt č. 8 na ul. Fügnerova 350 v Rájci-Jestřebí 
s panem Vladimírem Bičem.

Usnesení č. 4 a 5
Rada města souhlasí s příspěvkem na činnost 
Mysliveckého sdružení LENČOV a Mysliveckého 
sdružení Rájec – Ráječko a vyzývá obě myslivecká 
sdružení, aby vyplnila řádnou žádost o poskytnutí 
veřejné podpory a každá jednotlivě uvedla zamýš-
lené užití příspěvku. Současně rada města upozor-
ňuje, že termín podání žádostí o příspěvek je vždy 
do konce předcházejícího kalendářního roku.

Usnesení č. 6
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prona-
jmout část pozemku parc. č. 1934/4 sad o vý-
měře cca 7000 m2 (z celkové výměry 42 349 m2) 
v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č. 7
Rada města rozhodla poskytnout Moravskému 
rybářskému svazu, místní organizaci Rájec-Jes-
třebí finanční příspěvek ve výši 5.000,- Kč na 
částečnou úhradu nákladů na vyčištění odkalo-
vací záchytné jímky po přívalových deštích.

Usnesení č. 8a
Rada města bere na vědomí abdikaci Ing. Pet-
ra Klimka na funkci jednatele společnosti Voda-
-Teplo-Světlo, s. r. o.

Usnesení č. 8b
Rada města bere na vědomí zápis ze schůze 
komise pro občanské záležitosti z 20.6.2007.
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Usnesení č. 8c
Rada města projednala zápis ze schůze komise 
dopravy a veřejného pořádku z 20.6.2007.

Usnesení č. 8d
Rada města bere na vědomí přípis paní Evy 
Václavové, jímž vyjadřuje svou nespokoje-
nost s vyřízením žádosti ve věci přezkoumání 

rozhodnutí stavebního úřadu. Rada města se 
neztotožňuje s názorem paní Václavové, že 
nechrání práva a bezpečnost její osoby.
Rada města konstatuje, že jí nepřísluší zasa-
hovat do výkonu přenesené působnosti a musí 
jednat v souladu s právními předpisy.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

U S N E S E N Í
ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 23. 7. 2007

 Usnesení č. 1 a
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
připravit návrh řešení eliminace dopadů příva-
lových dešťů.

Usnesení č. 1 b 
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
projednat a schválit upravený návrh řešení ve-
řejného pořádku.  

Usnesení č. 2
Rada města osvědčuje, že dnem 17.7.2007 
se členkou Zastupitelstva města Rájec-Jestřebí 
stala paní Romana Synakieviczová jako první 
náhradník za volební stranu Sdružení nezávis-
lých kandidátů „Za rozvoj města“.  

Usnesení č. 3
Rada města projednala návrhy na úpravu 
znaku a doporučuje zastupitelstvu seznámit se 
s těmito podklady. Dále rada města doporučuje 
zastupitelstvu dopracovat úpravy znaku a návr-
hu nového praporu.

Usnesení č. 4 
Rada města projednala zápis ze schůze ko-
mise pro vodní hospodářství a životní prostředí 
z 2.7.2007.  

Usnesení č. 5 
Rada města schvaluje přijetí rozpočtových 
opatření č.3/2007 (dotace od Jihomoravského 
kraje na projektovou dokumentaci – Protipovod-
ňová opatření Rájec-Jestřebí – I. etapa) ve výši 
105 tis. Kč a č.4/2007 (dotace od Jihomoravské-

ho kraje pro jednotky SDH na výstroj, výzbroj, 
opravu požární techniky) ve výši 50 tis. Kč.  

Usnesení č. 6 
Rada města konstatuje, že paní Eva Václavová 
žádá ve své petici překročení pravomocí, které má 
rada města vymezené zákonem. Na tuto skuteč-
nost rada města upozornila písemně a paní Eva 
Václavová nevzala toto na vědomí. Rada města 
bude informovat zastupitelstvo města. Současně 
rada města upozorňuje opakovaně paní Evu 
Václavovou, že není možné řešit sousedské spory 
peticemi a nerespektováním zákonů. 

Usnesení č. 7 
Rada města nedoporučuje zastupitelstvu měs-
ta prodat pozemek parc. č. 271 ostatní plocha 
o výměře 246 m2 v k. ú. Rájec nad Svitavou 
samostatně ale až po realizaci průchodu pro 
nový chodník pro pěší v místě stávajícího rodin-
ného domu č.36.   

Usnesení č. 8 
Rada města projednala žádost pana RNDr. Vra-
tislava Nechuty, CSc., ve věci opravy chodníku 
na Havlíčkově ul. a konstatuje, že tento chod-
ník je z finančních důvodů zahrnut do oprav 
komunikací na rok 2008 s druhou polovinou 
ulice Havlíčkova.

Usnesení č. 9 
Rada města rozhodla zveřejnit záměr pro-
najmout rodinný dům čp. 71 na ul. Ol. Blažka 
v Rájci-Jestřebí na pozemku parc. č. 1114/1 
zastavěná plocha a nádvoří o celkové výměře 
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1237 m2 (z toho 132,26 m2 plocha zastavěná 
rodinným domem), kolnu na témže pozemku 
o výměře 80 m2 a zbývající část pozemku parc. 
č. 1114/1 užívanou jako zahrada o výměře 
1024,74 m2 a dále garáž na pozemku parc. 
č. 1114/2 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 
24 m2, vše v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č. 10 
Rada města projedná podmínky pro výběrové 
řízení na jednatele společnosti Voda-Teplo-
-Světlo, s. r. o. na nejbližším srpnovém jednání 
rady města pověřila Ing. Pavla Sáňku jejich 
přípravou. 

Usnesení č. 11a 
Rada města provedla obhlídku situace v  Jes-
třebí na ulicích Jiráskova, Na Rybníčku a na ul. 
B. Němcové z důvodu zamýšleného vybudování 
mostu. 

Usnesení č. 11b
Rada města projednala stížnost paní Evy Václa-
vové a konstatuje, že stížnost je neoprávněná, 
protože se zakládá na nepravdivém obvinění.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

Usnesení č. 1a
Rada města projednala materiál, který předložil 
Ing. Pavel Sáňka ke společnosti Voda-Teplo-
-Světlo, s. r. o. Rada města rozhodla konzul-
tovat řídící strukturu této společnosti s právním 
poradcem.
Rada města rozhodla přiznat měsíční odměnu 
jednateli společnosti Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. 
dle přílohy.

Usnesení č. 1b
Rada města projednala možnost vybudování 
nového mostu na ul. Jiráskova v Jestřebí a roz-
hodla tento záměr veřejně projednat.

Usnesení č. 2
Rada města rozhodla pronajmout Martině Ma-
darászové část pozemku parc. č. 1934/4 sad 
o výměře 7000 m2 (z celkové výměry 42349 m2) 
v lokalitě Žleb v k. ú. Rájec nad Svitavou jako 
pastvu pro ovce za cenu 0,10 Kč za m2/rok.
Nájemce musí respektovat, že pozemek se 
nachází v chatové oblasti, chov ovcí nesmí 
obtěžovat okolí.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla pronajmout paní Věře 
Šmerdové a Jiřímu Kocmanovi pozemky parc. 
č. 1294 o výměře 86 m2, parc. č. 1295 o výměře 
320 m2, parc. č. 1296 o výměře 424 m2, parc. č. 

U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 6. 8. 2007

1297 o výměře 375 m2, parc. č. 1298 o výměře 
589 m2, všechny zahrada v k. ú. Rájec nad 
Svitavou za účelem vybudování Centra péče 
o tělo. Bližší podmínky nájemní smlouvy jsou 
uvedeny v příloze.
Rada města doporučuje prodej těchto pozemků 
za cenu v rozmezí 500,- Kč – 700,- Kč za m2.

Usnesení č. 4
Rada města rozhodla o jednostranném zvýšení 
nájemného v plné výši v těch bytech města, 
kde to zákon č. 107/2006 Sb., o jednostranném 
zvyšování nájemného z bytu a o změně zákona 
č. 40/1964 Sb., občanský zákoník, ve znění 
pozdějších předpisů, umožňuje. Rada města 
rozhodla o nové výši nájemného v bytech s re-
gulovaným nájemným dle Sdělení Ministerstva 
pro místní rozvoj č. 151/2007 Sb. z 25.6.2007 
(publikováno ve Sbírce zákonů v částce 55 
z 29.6.2007), toto nájemné bude od 1.1.2008 
do 31.12.2008 činit 22,47 Kč/m2/měsíc.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
na byt č. 23 na ul. Jurkova 643 v Rájci-Jestřebí 
s paní Veronikou Jelínkovou.

Usnesení č. 6
Rada města bere na vědomí informaci Charitní 
pečovatelské služby Blansko o vývoji posky-
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tování pečovatelské služby ve městě Rájec-
-Jestřebí a nárůstu nákladů spojených s touto 
činností. Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města schválit rozpočtové opatření, jímž bude 
původní částka 34.000,- Kč určená na úhradu 
nákladů pečovatelské služby pro rok 2007 zvý-
šena o částku 26.000, celkově tedy bude činit 
60.000,- Kč.
Rada města žádá Charitní pečovatelskou službu 
Blansko, aby v roce 2008 předložila za celý rok 
2007 zprávu o využití těchto prostředků.

Usnesení č. 7
Rada města rozhodla zveřejnit záměr města 
směnit obecní pozemek parc. č. 259/7 trvalý 
travní porost o výměře 947 m2 za pozemek ve 
vlastnictví fyzické osoby parc. č. 498/2 pozemek 
ve zjednodušené evidenci o výměře 1942 m2 
oba v k. ú. Holešín.

Usnesení č. 8a
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
vykoupit pozemek s charakterem veřejného 
prostranství parc. č. 1101/2 ostatní plocha o vý-
měře 127 m2 v k. ú. Rájec nad Svitavou za cenu 
30,- Kč za m2.

Usnesení č. 8b
Rada města se seznámila se Školním vzděláva-
cím programem pro základní vzdělávání Základní 
a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres Blansko.

Usnesení č. 8ca
Rada města pověřila místostarostu jednáním 
s paní Romanou Synakieviczovou ve věci vy-
pořádání připomínek vznesených na veřejném 
projednání návrhu Změny ÚP RJ7 a přípravou 
těchto podkladů pro zastupitelstvo města a navr-
žení dalšího postupu pro realizaci Změny RJ7.
Rada města konstatuje, že řešení přístupové 
cesty do lokality Nad Skalou je možné.

Usnesení č. 8cb
Rada města rozhodla řešit žádost pana Maňouš-
ka o změnu územního plánu v Jestřebí nad ulicí 
V Humnech ve 3. čtvrtletí kalendářního roku.

Usnesení č. 8d
Rada města rozhodla nevyužít nabídku firmy 
ÉTER c. z., spol. s r. o. na zveřejnění kontaktů na 
město na webových stránkách společnosti.
Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

„Spokojení lidé ve svém městě…“ to by 
mohlo být motto kulatého stolu, který chystáme 
na letošní podzim. Proč kulatých stůl? Co to je? 
A vlastně pro koho?

Je to akce pro vás. Pro lidi, kteří mají chuť 
se aktivně zapojit. Jde o společné setkání, kde 
se diskutuje na různá témata a zpracují se 
konkrétní závěry.

Chceme slyšet vaše podněty a připomínky, 
vaše nápady. Zajímá nás, co se vám líbí a co 
vám chybí. Kulatý stůl je začátek společné ces-
ty. Kulatý proto, že nikdo není v čele, a že jsou 
všichni na stejné úrovni.

Občas zazní a zamrzí neadresná agresivní 
kritika, že se nic neděje, že to tady upadá. Sly-
šíme ji nejčastěji od lidí, kteří se o společné dění 
moc nezajímají. Taková kritika nic neřeší a spíš 
zraňuje lidi, kteří se o něco snaží.

Co potěší, tak odvaha lidí zapojit se, nečekat 
kdo mi co nabídne, ale aktivně tvořit a nabídnout 
něco pro druhé. Potěší ochota pomoci.

Kulatý stůl vnímáme jako jednu z šancí pro 
vás a pro naše město. Udělat město takovým, 
aby jsme se zde cítili dobře. Určitě na podzim 
přijďte.

Ing. Pavel Perout
starosta

CO POTĚŠÍ – CO ZAMRZÍ

CO SE U NÁS DĚJE … ANEB AŽ SE ZIMA ZEPTÁ

Proměna našeho města na město hezčí 
a modernější probíhá postupně, často až nená-
padně po malých krůčcích, ale neustále. Zrovna 
v měsíci srpnu jsme dokončili výměnu osvětlova-
cích těles na ulici Jurkova od pomníku padlých 

až po ulici Blanenskou a podél zámecké zdi. Pří-
nosem bude nižší spotřeba a řadu let provoz bez 
servisních zásahů. Takže již nyní se nám začíná 
tato investice vracet v podobě nižších nákladů na 
elektrickou energii. Jako další akce je dokončená 
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rekonstrukce hřbitova: nové osvětlení, odvodnění 
hlavních cest a nová dlažba. Podmínky zde neby-
ly vůbec jednoduché. Náš hřbitov je ve svahu jak 
příčně, tak podélně. Navrhnout dlažbu, aby v tak 
velké ploše dobře vsakovala vodu také není jen 
tak. Proto zde máme dlažbu, která na sebe úplně 
nedosedá, a dobře odvádí vodu. Velmi dobře se 
celé dílo osvědčilo v době bouřek.

Pokračujeme v postupné obnově místních 
komunikací. Je hotový chodník a malé parkoviš-
tě před bytovým domem na ulici Havlíčkova, je 
téměř hotový chodník na ulici Komenského, jsou 
hotové chodníky na ulici Pionýrská. Začátkem 
září nás čeká pokládka koberců na vozovkách 
ulic Pionýrská, Krátká a na křižovatce těchto 
dvou ulic.

Jsou to akce, které se postupně realizují a bu-
dou sloužit ke spokojenosti našich obyvatel.

A nejlepší nakonec: v měsíci srpnu bylo do-
končeno hřiště pro míčové hry a atletiku za základ-
ní školou. Blíže si můžete přečíst v samostatném 
článku. Myslím, že z hlediska rozvoje a podpory 
sportu pro děti, mládež a dospělé, bude hřiš-
tě důležitým 
č l á n k e m . 
Můžeme být 
právem pyš-
ní na jedno 
z nejhezčích 
hřišť v okolí.

Ing. Pavel 
Perout

starosta

HŘIŠTĚ ZA ŠKOLOU

Nové hřiště za školou byl sen, o který se 
u nás začalo usilovat již na přelomu let 1999 
až 2000. Opakovaně jsme žádali o dotace, ale 
neuspěli jsme. V roce 2005 jsme nechali přepra-
covat projektovou dokumentaci a zastupitelstvo 

města rozhodlo, že bude realizace zahájena. 
Rok 2006 a 2007 byl ve znamení stavby. Nebyla 
jednoduchá. Terénní úpravy, odvodnění, techno-
logické vrstvy, oplocení, pokládky pružné pod-
ložky, pokládky finálních vrstev a v závěru úpra-
vy okolí jsou jen velmi stručným postupem, jak 

stavba rostla. Realizaci 
prováděla firma Tennis 
Zlín a úkolu se zhostila 
na výbornou. A tak vás 
zveme na slavnostní 
uvedení hřiště do pro-
vozu, které se bude ko-
nat 5.9.2007 v 17 hodin 
přímo na hřišti za zá-
kladní školou.

Ing. Pavel Perout, 
starosta

Letos nás přívalové deště pořádně potrápily. Nejprve 
byla postižená Rájec (7. 6.) a potom Rájec a především 
Jestřebí (21. 7. 2007).

V sobotu 21. července v noci mezi 3 a 4 hodinou 
ranní přišla bouřka s vichřicí a přívalovými dešti. Došlo 
k zaplavením sklepů v Rájci a Jestřebí, splavení bahna 
především Jestřebí v celé středové části a sesuvům 
podmáčených strání. Vichřice vyvrátila řadu stromů na 
hrázi a u rybníka. Ještě v noci vyrazili pomoci dobrovolní 
hasiči z Jestřebí i Rájce, pracovníci VTS, byli povoláni 

PŘÍVALOVÉ DEŠTĚ
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profesionální hasiči z Blanska, a ráno nastoupila 
i pracovní četa města. Dále se zapojila řada 
občanů města, lidé a technika Zery Rájec a. s. 
a SUS Blansko. Do dnešního dne se likvidují 
následky těchto škod a připravují se opatření, 
aby se dopady minimalizovaly. Proběhla jednání 
s SUS Blansko, Zerou Rájec a. s., Pozemko-
vým úřadem a Odborem životního prostředí. 
Jsou připravovány projekty pro rozšíření počtu 

OZNÁMENÍ O PŘERUŠENÍ DODÁVKY ELEKTRICKÉ ENERGIE

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy – rekonstrukcí, oprav,  
údržbových a revizních prací – bude přerušena dodávka elektrické energie:

Dne 6. 9. 2007    od 7 h do 12 h
bude vypnutá celá část Jestřebí kromě stanice ČD

Děkujeme za pochopení
E. ON Česká republika, s. r. o.

pásových a kanalizačních vpustí a je požádáno 
o komplexní pozemkové úpravy k minimalizaci 
dopadů následků přívalových dešťů.

Velké poděkování patří všem, kdo se podíleli 
a obětavě pomáhali na odstraňování škod. Bez 
pomoci našich dobrovolných hasičů, pracovní 
čety a občanů by se tyto kritické situace jen 
velmi těžko zvládaly. Děkuji.

Ing. Pavel Perout
starosta

AKTUÁLNÍ ZPRÁVY
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EXKURZE DO STŘEDNÍCH ČECH

  1.9.  MUDr. Jílková Rájec, Ol. Blažka 145 516 410 786
  2.9.  MUDr. Hošák Adamov, U Kostela 4  516 446 428
  8.9.  MUDr. Ševčíková R.  Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 454
  9.9.  MUDr. Hosová Rájec, Zdrav. středisko 516 432 138
15.9.  MUDr. Juráková Blansko, Pražská 1b 516 418 787
16.9.  MUDr. Klapušová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 452
22.9.  MUDr. Kovandová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 450
23.9.  MUDr. Kulhánková Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 190
28.9.  MUDr. Kupková Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 457
29.9.  MUDr. Láníková Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 456
30.9.  MUDr. Levová Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 606

  1.9.  MUDr. Kučerová Lysice, Komenského 429 516 472 460
  2.9.  MUDr. Loskot Svitávka, Hybešova 197  516 471 210
  8.9.  MUDr. Lukeš Boskovice, Smetanova 24  516 454 046
  9.9.  MUDr. Mikulášková Letovice, Mánesova 468/2 516 474 488
15.9.  MUDr. Padalík Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263
16.9.  MUDr. Sládek Velké Opatovice, nám. Míru 492 516 477 319
22.9.  MUDr. Pernicová Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 138
23.9.  MUDr. Paděrová Šebetov, 117  516 465 452
28.9.  MUDr. Šumberová Lysice, Komenského 429  516 472 227
29.9.  MUDr. Žilka Benešov, 19 516 467 313
30.9.  MUDr. Adamová Letovice, Masarykovo náměstí 18 516 474 018

Rozpis stomatologické LSPP – září 2007
Služba je sloužena od 8.00 – 12.00 h

 Mimo výše uvedenou je služba zajištěna na Stomatologické klinice u Svaté Anny, 
 tel. ústředna 543 181 111 a to od 19.00 h – 7.00 h ve všední dny a nepřetržitě o svátcích.

ŠKOLSTVÍ

Ve středu 16. května jsme 
vyrazili na dvoudenní exkurzi 
do Lidic, na Milešovku, pak 
na Říp a do Terezína. V pět 
hodin ráno jsme vyjeli autobu-
sem od školy v Rájci-Jestřebí 
v počtu 30 lidí, jeli s námi 2 mí 

bývalí učitelé – pan učitel Polák a Dvořák.
První zastávka byla v Lidicích, v muzeu jsme 

viděli dějiny československého národa od roku 
1934 do roku 1942. Když se objevilo datum 
10. června 1942, polilo mě horko. V ten den totiž 
byly Lidice na příkaz Adolfa Hitlera srovnány se 
zemí. Po velmi zajímavé expozici číslo 1 jsme byli 
odvezeni do ještě zajímavější expozice č. 2. Zde 
jsme zase viděli a slyšeli prosby dětí, které byly 
odvezeny do koncentračních táborů.

Po prohlídce muzea nás autobus dovezl 
k Milešovce, nejvyšší hoře středních Čech. Na 
vrcholu hory nás průvodce provedl meteorologic-
kou stanicí. Po zajímavém výkladu nás autobus 
odvezl do Terezína, kde jsme přespali plní dojmů 
z prvního dne.

Druhý den ráno jsme se vydali do Malé 
pevnosti, která se nacházela na opačném 
konci města. V Malé pevnosti se nás ujala 
mladá průvodkyně, která nám pověděla úplně 
vše o historii koncentračního tábora. Dozvěděli 
jsme se například, že koncentrační tábor vznikl 
v 18. století jako pevnost a byl pojmenován po 
Marii Terezii. Průvodkyně nás nejprve zavedla 
na dvůr, kde byla přijímací kancelář a také 
kancelář ředitele tábora Heidricha Jöchela. 
V letech 1940 – 1945 zde bylo vězněno 200 000 
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lidí ze tří desítek zemí. Každý pátý vězeň ze-
mřel. Potom jsme se vydali do židovského 
ghetta. Zde jsme obdivovali v muzeu dětské 
malby, které zachycovaly osudy dětí v různých 
koncentračních táborech.

Z muzea jsme se autobusem dopravili do kre-
matoria, kde jsme si poslechli výklad o způsobu 
spalování vězňů. Na tomto místě mi nebylo moc 
dobře, ale zvědavost zvítězila. Dozvěděl jsem 
se, že pece obsluhovali šestnáctiletí židovští 
chlapci a že mnohdy spalovali své vlastní rodi-
če. Ti chlapci, kteří si odpracovali v krematoriu 
určitý počet dní, byli odvezeni do Osvětimi, kde 
byli posláni do plynových komor. Nakonec se 
každý z nás podíval na židovský hřbitov. Odtud 
nás autobus dovezl na poslední místo našeho 
putování, a to na horu Říp.

Říp, to byla bájná hora, na kterou vystoupil 
praotec Čech. Podívali jsme se do rotundy, kde 
nám průvodkyně vyprávěla historii rotundy, ale 
také Řípu. Nakonec nás čekala 2,5 kilometru 
dlouhá cesta k autobusu. Po sečtení počtu lidí se 
konečně ujíždělo k domovům. Výlet do středních 
Čech se nám vydařil a byl to ideální školní výlet. 
Moc rád bych se tam ještě někdy podíval.

Michal Tesař, žák loňské 9.C

VODÁCKÝ KURZ

Každý rok jezdí deváťáci ze sportovní třídy 
na vodáckocyklistický kurz. Ani my jsme nebyli 
výjimkou.

V neděli 27. května jsme měli sraz v 8.00 ho-
din u školy, kde jsme zatím naskládali potřebnou 
výbavu pro přežití celého týdne. Chlapci zatím 
zajeli na kolech k loděnici, kde jsme naložili kola 
s loděmi a konečně vyjeli vstříc našemu osudu. 
Asi po dvouhodinové cestě jsme zastavili v ma-
lebném městě – Jindřichově Hradci, kde jsme 
navštívili zajímavé muzeum kuriozit. Po zdolání 
muzejních schodů a po krátkém rozchodu jsme 
pokračovali dál. Když jsme po úmorném horku 
za skly autobusu dorazili do našeho kempu Maj-
dalena, rozpršelo se. Ale co, vyložili jsme věci 
i postavili stany a vyzkoušeli naši první plavbu 
loděmi po slepém ramenu řeky Lužnice. Někteří 
hned zjistili teplotu vody, ale všichni jsme to 
zvládli. Po návratu šla služba vařit jídlo, no nic 
moc, rozvařené špagety, ale aspoň jsme neumřeli 
hladem. Po jídle jsme zapálili oheň a šli spát.

Druhý den kluci sjížděli řeku a znovu zkoušeli 
teplotu vody. Naštěstí bylo teplo. Zato holky se 
koupaly ve vlastním potu – zvládly jsme 58 km na 
kole kolem rybníka Svět.

V úterý se program prostřídal – kluci kola 
a holky lodě. Začala na nás padat únava a počasí 
nám taky moc nepřálo. Po návratu jsme hráli 
baseball nebo nohejbal.

Ve středu se ochladilo a pršelo, takže nás če-
kal výlet na rozhlednu a pak rozchod ve městě.
Ve čtvrtek se počasí umoudřilo. Kluky čekala voda, 
holky opět kola a odpoledne se to vyměnilo. A pak 
– poslední noc ve stanech – téměř probdělá…

V pátek po snídani jsme sbalili věci, sklidili 
stany, odnosili lodě a kolem deváté hodiny jsme 
odjížděli. Po cestě jsme zastavovali na Šumavě. 
Přestože jsme byli unavení, ospalí a vysílení, 
učitelé nás hnali do kopců na Kuní a Kraví horu 
na rozhlednu. Strašný kopec – mysleli jsme, že 
umřeme.

Když jsme se konečně dobelhali k autobusu, 
čekala nás nekonečná cesta domů. Kolem sed-
mé hodiny jsme dojeli do Rájce. Tam už na nás 
čekali rodiče a hurá domů. Byl to hezký výlet, na 
který budeme vzpomínat.

Jana Králová a Martina Hájková, 9. A

EXKURZE DO VÍDNĚ

Dne 31. května vybraní žáci 8. a 9. ročníků 
navštívili Vídeň, která leží v Rakousku a záro-
veň je jeho hlavním městem.

První zážitky jsme si odnesli ze zámku 
Schönbrunn. Všude to tam kvetlo a bylo upra-
vené, protože je to zámek ve versailleském 
stylu. Ale tu nádheru byste museli vidět na 
vlastní oči, abyste si to užili. Dále jsme navštívili 
přírodovědné muzeum, kde jsme spatřili mnoho 
zajímavých zvířat. A zlatý hřeb dne, to, na co 
jsme se nejvíce těšili, byl zábavný park Prater. 
Vešli jsme dovnitř a kam jsme dohlédli, tam 
byla nějaká horská dráha, dům hrůzy a spousta 
dalších atrakcí. Všichni jsme se vyřádili, až na 
nějaké výjimky, kterým se tak trochu zvedal 
žaludek, jen to viděly.

Prostě a jednoduše to byl skvělý a vyve-
dený výlet a doufám, že si ho příští rok užijí 
i další ročníky.

Lucie Škrabalová, 9.C
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Letní měsíce se chýlí ke 
konci a s nimi prožívají i po-
slední dny prázdnin všichni 

žáci a studenti základních i středních škol. Kaž-
dý z nás si ještě z dětství pamatuje ten pocit, 
kdy se blíží první den nového školního roku. Je 
to směsice snahy užít si poslední dny volna co 
nejvíce a údivu, že mohou dva měsíce uběhnout 
tak rychle. Počátek září pak může být pro mnohé 
téměř traumatizující, inu není jednoduché od 
volnosti a radovánek přejít k povinnostem a sou-
středit se na práci. To nakonec známe i my do-
spělí při návratu z dovolené zpět do zaměstnání. 
Dospívající mladí lidé však mohou tuto změnu 
snášet hůře, a je proto na jejich učitelích, jak jim 
tento přechod k povinnostem ulehčí.

Zajímavě na to jdou v Gymnáziu a SOŠ 
v Rájci-Jestřebí, kdy na studenty v prvních týd-
nech nového školního roku čeká celá řada 
akcí, které mají zpříjemnit první zářijové dny. 
Vedle plánovaných seznamovacích výletů pro 
první ročníky se zde již stal tradicí historicko-
-poznávací kurz do Prahy, kterého se každý rok 
účastní vždy třetí ročníky gymnázia. Po tři dny 
jsou studenti příjemnou formou seznamováni 
s naší minulostí v překrásném prostředí histo-
rického jádra našeho hlavního města. Kdo by 
však předpokládal klasickou výuku ve třídách, 
velmi by se mýlil. Vše je pojato v duchu školního 
výletu, kdy nechybí celá řada atraktivních akcí, 
včetně velmi oblíbené plavby na lodičkách po 

ZAČÁTEK ŠKOLNÍHO ROKU TROCHU JINAK

Vltavě přímo pod Karlovým mostem. Celá filo-
sofie tohoto kurzu vychází totiž z předpokladu, 
že zábavnou formou se v hlavičkách mladých 
lidí nejlépe uchytí nové poznatky.

Při přípravě celé akce si pedagogové Gym-
názia Rájec-Jestřebí vytyčili především jeden 
důležitý cíl. Podle nich by studenti středních 
škol měli mít základní přehled o zásadních 
historických událostech našich národních dějin. 
S mnohým jsou žáci seznámeni ve výuce, ale 
vidět místa, která znají z učebnic, na vlastní oči, 
jim nenahradí žádná teorie. Díky dobré přípravě 
a bohatým zkušenostem rájeckých učitelů zvlád-
nou studenti během tří dnů zavítat do historicky 
nejzajímavějších částí Prahy. Nádherné zážitky 
jim jejich pedagogové navíc prohloubí poutavým 
výkladem. I o kvalitní večerní program je posta-
ráno. Již tradičně jsou navštěvována pražská 
divadla, kde mohou účastníci kurzu shlédnout 
slavné hry v podání našich předních herců.

Pořádáním akcí jako je historicko-poznávací 
kurz v Gymnáziu v Rájci-Jestřebí se mladým 
lidem napomáhá zvládat náročnou výuku a prak-
ticky jim doplňuje poznatky z dějepisu, literatury 
a mnoha dalších předmětů. O úspěchu této akce 
svědčí nadšení a spokojenost studentů, která 
znovu dokazuje, že současná výuka na školách 
jde již novým moderním směrem. Začátek škol-
ního roku tedy nemusí být vždy tak nepříjemný, 
jak by se na první pohled zdálo.

Mgr. Jiří Prudký

Plaví se loď s pirátskou vlajkou,
nese kapitána s černou krajkou.
Za ní moře širé,
před ní malý ostrov se line.

A pak časně z rána,
palmy vítají kapitána.
Odpoledne už jámy kopá,
ale jen v jediné je zlata kopa.

LITERÁRNÍ SOUTĚŽ „PÍŠI, TEDY JSEM“

Každého, kdo by chtěl i jen přespat tady,
stihne osud strašný,
v jámě zemře hlady,

kapitán opouštěl ostrov celý šťastný.

Tak prožil život celý,
jedinou mapku měl.

A až byl hrozně starý,
kde ji má, zapomněl.

Ale vzdát se pokladu nemínil,
tak se pro něj vypravil.

A tak časně z rána,
palmy znovu vítaly kapitána.

Opatrně procházel palmovým lesem,
přesto ho stihl osud, co jiným plánoval.

V poslední pasti se nad ním zavřela zem,
i když se jamám vyhýbal.

Elena Ondroušková, 8. C

PIRÁTŮV POKLADobsadila 2. místo
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„ Bim, bam, bim, bam, bim, bam…!“ ozývalo 
se ze zvonice na kostele svatého Josefa. Začínalo 
krásné jarní poledne. Počasí přálo a každé dítě 
radostně běhalo venku a hrálo si s ostatními. Tedy 
až na „Hromotluka“ tomu tak bylo. Hromotluk se 
doopravdy nejmenoval Hromotluk. Byl to Matěj, 
ale protože po svém narození vážil již třicet kilo 
a jeho míra odpovídala věku okolo deseti roků, 
tak mu většina lidí, ale hodně zlých, hloupých 
a posměšných dětí začalo říkat Hromotluk.

Hromotluk se jevil tak, že když třeba někoho 
potkal, tak ho pozdravil divným upískaným tónem 
hlasu, kvůli němuž se mu mnoho dětí vysmívalo. 
Ten hlas se k takové postavě vůbec nehodil, 
a tak se nedivme, že toto byl další důvod, kvůli 
kterému se mu řada lidí jen smála. Hromotluk 
často pracoval na poli, sekal dříví anebo pomáhal 
rodičům v chaloupce. Vždycky byl sám, nikdy si 
nešel hrát s ostatními kluky nebo děvčaty. Ani 
k rybníku, ani do parku. Bál se toho, že k němu 
každý cítí nenávist a že kdyby si s někým měl 
nějak vyrazit, tak by to nedopadlo dobře. I když 
byl hromotluk silný a zdatný kluk z tvrdé práce, 
v jeho mohutném těle se skrývala velmi citlivá 
duše plná smutku, a proto často plakával.

Hromotluk vždy nosil dlouhé zelené triko, 
největší, které mohlo snad být, jež mu stejně 
pořádně nepadlo. Dále na sobě míval modré pra-
covní kalhoty a boty, do kterých se ještě kupodivu 
obul. Na hlavě nosil čepici hnědé barvy, kterou 
dostal od jeho dědy (po něm měl mimochodem 
také takovou postavu, avšak nečekaně větších 
rozměrů, než kdo by kdy mohl předpokládat).

Zrovna teď kácel hromotluk strom, aby měli 
doma v zimě čím topit. Vybral si pěkně tvrdý, silný 
a rozvětvený listnáč, který dobře hoří. Jakmile se 
takoví dva siláci proti sobě utkají, tak to je potom 
panečku podívaná. Hromotluk do něj zedvacetkrát 
zabuší sekerou a zesláblý strom jako poražený 
vzdává hold vítězi a svoje krásné listnaté větve 
smeká dolů na zem. Právě se chystal hromotluk 
přeseknout pár větví, aby se mu strom dobře nesl, 
když najednou slyší: „Matýsku! Oběd!“

To volala jeho stará dobrá maminka, kterou 
měl ze všech lidí na světě nejraději. Jeho ma-
minka chodila shrbená o hůlce, ale i přesto byla 
velice čiperná.

HROMOTLUK

„ Už jdu,“ volal hromotluk přes rameno. Zaťal 
svaly a zvedl mohutný strom.! Ty jsi ale šikula“, 
pochválila ho maminka. Hromotluk nesl strom 
tak, jako by to bylo obyčejné koště. Ještě pár 
kroků a byl doma. „To se bude pěkně topit!“ 
zaliboval si hromotlukův otec, který vyčkával 
syna u chalupy, aby mu mohl pomoci. Ten to 
už ale přece jenom zvládl sám.

Maminka doma nachystala jídlo k obědu 
a už se jedlo. „Bylo to moc dobré!“ chválil Hro-
motluk. Když se zvedl od stolu, tak se mu roz-
padly kalhoty a u židle upadly obě zadní nohy. 
Najednou, když to zrovna nikdo nečekal, se 
objevili pod oknem kluci Adam a Karel. Strouhali 
mu mrkvičku a smáli se: „Cha cha chá! Che che 
ché! Hromotluk, Hromotluk, je to nenažraný 
kluk!“ Hromotluk se lítostí rozplakal. Máma 
utěšovala svého hocha a otec vyběhl ven, aby 
klukům dal co proto. Ale mladí jsou rychlejší, než 
lidé ve straším věku, tak už byli oba dva daleko. 
„Já vám dám vy lumpové!“ zakřičel za nimi hro-
movým hlasem otec, ale kluky nedohonil.

Karel a Adam hned každému, koho potkali vy-
trubovali o tom, co se Hromotlukovi přihodilo. Kdo 
ví, kolik z toho, co řekli, byla pravda, protože se za 
malou chvíli objevily kolem chalupy davy lidí z ves-
nice a všelijak pomlouvali Hromotluka, až to hezké 
nebylo. „Jdu pryč!“ rozhodl se Hromotluk. Marně 
se ho snažila maminka přemlouvat, Hromotluk si 
nedal říct, nechtěl, aby se mu pořád jen všichni 
posmívali. Odešel z domu, nikdo nevěděl kam.

A nevěděl to ani on sám, kam ho nohy ne-
sou. Bloudil přes lesy, pole, louky, prošel města 
i vesnice a chtěl dojít tam, kde ho budou mít 
alespoň trochu rádi, tam, kde nikomu zajisté 
pro smích nebude.

Večer, když už zacházelo slunce, vzduch 
se ochladil a květiny dávaly světu najevo, že se 
chystají spát, stejně jako připomínala únava po 
dlouhé cestě Hromotlukovi, že je čas na odpoči-
nek, uléhal Hromotluk pod širou korunu velkého 
stromu do voňavé trávy. Byl smutný, zase si 
vzpomněl na zlé lidi, kterým byl jen pro posměch, 
a už začínal ztrácet naději, že najde někde lepší 
svět. Brzy mu únava zavřela víčka, ukryla hořké 
slzy smutku a dostavil se podivný sen… 

(úryvek – napsal Pavel Marek, 13 let)

obsadil 2. místo
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ŠKOLSTVÍ

NABÍDKA IC – ZÁŘÍ 2007

• Propagační předměty s motivem města 
Rájec-Jestřebí
-  keramické předměty (hrnky – nové, štam-

prdlík, zvonek) a barevné svíčky s moti-
vem zámku Rájec nad Svitavou či kostela 
Všech svatých

• Mapy „Na kole celou Moravou a Slezskem“ 
– Jižní Morava (Brno a okolí, Moravský kras a 
okolí) ; Střední Morava – Haná; Jižní Morava 
(Znojmo a Podyjí, Pálava, lednicko-valtický 
areál)

• Městečko Doubravice nad Svitavou (od-
znaky a pohlednice městečka a rozhledny 
Malý Chlum, kniha Městečko Doubravice nad 
Svitavou)

• Kreslené pohlednice cyklotras (Moravský 
kras, z Brna na východ, z Brna na severozápad 
a z Brna na jihozápad)

• Dřevěné pohlednice zámku Rájec-Jestřebí 

•  Veřejný internet
•  Kopírování
•  Informace o kulturních akcích  

na Blanensku a Boskovicku
•  Informace o kulturních akcích  

v Rájci-Jestřebí a okolí

•  Informace o službách, firmách,  
prodejnách v Rájci-Jestřebí

•  Informace v oblasti turistického ruchu
•  Přehled propagačním materiálů  

měst a obcí ČR
•  Vyhledávání v jízdních řádech 
•  Poradenská činnost v oblasti práce  

s internetem a e-mailovou poštou
•  Prodej zpravodaje, propagačních materi-

álů a videokazet města Rájce-Jestřebí
•  Prodej turistických známek (č. 373)
•  Okénko o EU
•  Možnost uveřejnění inzerce  

v prostorách IC

OBCHODNÍ AKADEMIE A STŘEDNÍ ZDRAVOTNICKÁ ŠKOLA BLANSKO

Pořádá dne   8. 9. 2007  oslavy   70. výročí
od založení původní Veřejné obchodní školy.

Na tyto oslavy srdečně zveme všechny absolventy Veřejné obchodní školy, Hospodář-
ské školy, Střední ekonomické školy, Obchodní akademie a Střední zdravotnické školy. 
Nepropásněte možnost setkat se se svými bývalými spolužáky, učiteli a přáteli, které jste 
už dlouhou dobu neviděli. Zároveň budete mít možnost poznat současné prostředí Vaší 
bývalé školy.

Program:
13.00 – slavnostní zahájení v kině Blansko
14.00 – přivítání v budově školy, prohlídka školy
16.00 – volný program v celém areálu školy do 22.00

Srdečně Vás zvou všichni současní učitelé i studenti OA a SZsŠ Blansko

KULTURA

Tel.: 516 432 191

Komenského 620, 679 02 Rájec-Jestřebí

E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz

www.rajecjestrebi.cz

Otevírací doba:   Po, Čt   9:00 - 18:00

                            Út, St, Pá            9:00 - 15:00

Informační kancelář města

RÁJEC-JESTŘEBÍ
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KULTURA

3. 8. – 16. 9. 2007
Státní zámek Rájec n. Sv.  –  Galerie KRUH

VÝSTAVA OBRAZŮ  
– DRÁSANÉ PASTELY MARIE PLOTĚNÉ

8. 9. – 16. 9. 2007
Státní zámek Rájec nad Svitavou

RÁJECKÉ JIŘINKY A MOTÝLI
Výstava jiřin a květinových 
aranžmá v historických pro-
storách rájeckého zámku.
Vstupné: 70,- Kč / 50,- Kč

7. 9. – 21. 9. 2007
Výstavní síň městské knihovny

RÁJEC NAD SVITAVOU  
BĚHEM JEDNOHO STOLETÍ

Výstava historických fotografií a současných 
fotografií pana Václava Fránka ve výstavní síni 
Městské knihovny. 
Vernisáž výstavy v pátek 7. 9. v 18 hodin.

13. 9. 2007 v 19.30 hod
Státní zámek Rájec n. Sv.  –  Slavnostní sál

Zahajovací koncert sezony komorní  
hudby 2007/2008

FAGOTI BRUNENSES
Vstupné: 100,- Kč / 50,- Kč sleva studenti, 
senioři
Předprodej v Informačním centru města Rájec-
-Jestřebí, Komenského 620.  
Tel.: 516 432 191.

21. 9. 2007 v 19.30 hod
Obřadní síň města Rájec-Jestřebí

LENZ TRIO
Karel Fleischlinger – kytara,  
Susanne Oehler – flétna, 
Torsten Oehler – violoncello
Vstupné: 50,- Kč

KULTURNÍ DĚNÍ V ZÁŘÍ

VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ

Odbor kultury a cestovního ruchu města 
Rájec-Jestřebí zve občany na výstavu fotografií 
městské části Rájec nazvanou „Rájec nad Svi-
tavou během jednoho století“.
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KULTURA

Vystaveny budou srovnávací fotografie za-
chycující ulice a budovy kolem I. světové války 
a krátce po jejím skončení, místa kudy vede 
potok tekoucí od ulice V Úzkých až po Langrovu 
zahradu a jiné. Dnešní podoba těchto míst byla 
vyfotografována během minulého a letošního 
roku. Autory starých obrázků jsou: Josef Konrád, 
řídící učitel na rájecké škole, Josef Konrád mladší, 
prof. Gymnázia v Boskovicích a jeho žena Ar-
nošta Dušková. Rovněž i některé snímky pořídil 
pan Josef Musil, úředník velkostatku a některé 
z poloviny století i autor výstavy. Při pořizování 
současných snímků vedla snaha nalézt místo, 
odkud historické snímky byly fotografovány. 
Mnohdy se to nezdařilo pro zástavbu domy, které 
z požadovaného směru budovy zakrývaly a také 
pro rozdílnost použitých fotoaparátů (zejména 
jiná ohnisková vzdálenost objektivů).

Vernisáž výstavy je 7. 9. 2007 v 18 hodin. 
Vystavované fotografie si můžete prohlédnout 
až do 21. 9. 2007.

Srdečně zveme všechny zájemce o proměny 
městské části Rájce.



16

MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

JAKÉ BUDE POČASÍ?

Je to vůbec možné? Prázdniny 
a dovolená jsou pryč, děcka vytahují 
aktovky, mámy s nimi zase musí se-
dět nad úkoly, každý den se vstává 
… A jak to jde těžce! Jen příroda ještě 
září sluncem. Listí se barví, začíná 
podzim. Co asi přinese?

Co srpen nedovařil, září nedosmaží. 

1. září svátek sv. Jiljí
Jasný Jiljí zvěstuje pěkný podzimek. 
O svatém Jiljí jdou jeleni k říji.

8. září narození Panny Marie
Jaké počasí o Panny Marie narození,
takové bude po osm neděl.

O Marie narození,
vlaštovek tu více není.

21. září svátek sv. Matouše
Svatého Matouše, každé jablko se ukouše.
Po svatém Matouši, čepici na uši.

28. září svátek sv. Václava
Je-li na svatého Václava bouřka, 
bývá dlouho teplo.

Svatý Václav bere mléko na špičku.

29. září sv. archandělů 
 Michaela, Gabriela a Rafaela
Je-li noc před svatým Michalem jasná, 
bude velká zima; prší-li, bude levná zima.

Kolik dní před svatým Michalem jíní a mrzne, 
tolik dní po prvním máji bude jíní a mrazíky.

Na dešti v září rolníku mnoho záleží.

Prvního srpna uplynulo právě přesně sto 
let od chvíle, kdy byl zahájen první skautský 
tábor na světě. Skautské století a příchod 
druhého přivítalo 40 000 000 skautů na celém 
světě a mezi nimi také tisíce skautů na 140 
horách a kopcích v Čechách a na Moravě.

Skupinky skautů a skautek vyrazily na kopce 
brzy ráno, aby jako jedni z prvních spatřili úsvit 
dalšího století, ve kterém bude skauty na celém 
světě spojovat nejen symbolický šátek, ale přede-
vším životní hodnoty a postoje a přístup k přírodě 
a k druhým lidem.

Na Jedli, skupina skautů a skautek ze stře-
diska Rájec-Jestřebí vyrazila brzy ráno, aby si 
tu společně připomněli svůj skautský slib. Na 
vrchol dorazila před osmou hodinou ranní po 
krátké přípravě, ve stejný okamžik jako všude na 
světě v osm hodin ráno si bratři a sestry obnovili 
svůj slib.

Na vrcholy hor a kopců se chystali vyšplhat 
skauti na celém světě. První spatřili nové století 

ČEŠTÍ SKAUTI PŘIVÍTALI NOVÉ STOLETÍ SKAUTINGU TAKÉ NA JEDLI
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

Narození:

 20.6. Adéla Knotková, 9. května 162
 25.6. Dominika Straková, Jurkova 75
 26.6. Nela Skotáková, Havlíčkova 678
 2.7. Natálie Paděrová, Ol. Blažka 181
 13.7. Soňa Macháčková, 9. května 126
 16.7. Marian Gottvald, Fügnerova 350

Blahopřejeme:

 1.9. Jarmila Málková, 9. května 144  85 r.
 3.9.  Marie Klimešová, Fügnerova 279  77 r.
 4.9.  Leopold Král, Vrchlického 148  86 r.
 5.9.  Miluše Hrachovinová,  
  Vrchlického 154 83 r.

 5.9. Ludmila Křížová, 9. května 77 85 r.
 6.9.  Františka Švédová, V Úzkých 268 77 r.
  Marie Němcová, Školní 441 76 r.
  Ludmila Hrušková, Komenského 333 71 r.
 7.9.  Jaromír Nečas, Na Rybníčku 181 76 r.
 8.9. Marie Švábová, Fučíkova 418 80 r.
  Eva Pěnčíková, Sportovní 435 75 r.
 9.9.  Marie Novotná, V Úzkých 268 77 r.
  Pavel Musil, Fučíkova 360 65 r.
 10.9. Milan Burget, Fügnerova 350 79 r.
 11.9. Jaroslav Hebelka, Hřbitovní 112 81 r.
  Josef Spíchal, Školní 444 76 r.
  Františka Kuchtíčková,  
  Havlíčkova 259 79 r.
 13.9. Františka Písaříková, Šafranice 123 78 r.

skautingu skauti ostrovního státu Kiribati, postupně se 
přidávali tisíce skautů z 216 států  a teritorií, ve kterých 
dnes skauting existuje. Velká skupina se vyšplhala 
na nejvyšší horu Alp Mont Blanc. V ČR jste mohli 1. srpna 
2007 potkat skauty nejen na Sněžce či Kralickém Sněž-
níku, ale také třeba na středočeském hradu Zvířetice, 
na Svatém kopečku u Olomouce, na Řípu, litoměřickém 
Radobýlu, na jesenickém Pradědu, v Českém středohoří 
na Milešovce či Lovoši, libereckém Ještědu, Děčínském 
Sněžníku. Česká výprava vystoupala také na skotský 
Ben Nevis, nejvyšší horu Spojeného království.

U příležitosti skautských narozenin právě probíhá 
také největší skautské setkání na světě jamboree. 
V anglickém Essexu vyrostlo skautské město se 
40 000 obyvateli. To je stejně, jako má obyvatel třeba 
město Mladá Boleslav.

„Jamboree nepřináší jen hry, spor-
ty, dovednosti a zpěv, ale je založeno 
na poznávání nových přátel napříč 
národy, náboženstvími i etnickými 
skupinami. Zakladatel skautingu lord 
Baden-Powell chtěl ukázat, že to, co 
se nedaří dospělým – domluvit se 
– dokáží mladí lidé,“ vysvětluje smysl 
setkání Pavel Trantina, zahraniční 
zpravodaj Junáka.

Zdeněk Svoboda

ZPRÁVY Z MATRIKY
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 16.9. Hedvika Charvátová, Ol. Blažka 116 78 r.
  Marie Janečková, Komenského 264 81 r.
 18.9. Václav Fránek, Horní 11 75 r.
  Růžena Musilová, Jurkova 235 87 r.
 20.9. Marie Mokrá, Náměstí Míru 7 77 r.
  Anna Heppová, Komenského 345 79 r.
 24.9. Marie Cihlářová, Hybešova 175 80 r.
 25.9. Vlasta Marečková, Lesní 190 82 r.
 26.9. Aloisie Nečasová, 9. května 127 88 r.
 27.9. Jiřina Pešková, 9. května 305 74 r.
  Bedřich Janíček, Luční 230 82 r.
 29.9. Bohumil Konečný, Lesní 80 81 r.
  Jaroslav Čepa, Luční 214 71 r.

Karolín
 21.9. Jaromír Prokop, č. p. 39 82 r.

Omlouváme se panu Jaroslavu Meluzínovi,  
Karolín č. p. 44, který dne 8.8.2007 oslavil svoje 
91. narozeniny a nebyl uveden ve zpravodaji.

Holešín
 24.9. Slavomíra Čumová, č. p. 65  74 r.

Úmrtí:

30.7. Josef Dolák, Komenského 478  16.2.1950

Sňatky: (zveřejňujeme jen ty novomanžele, kteří dali souhlas)

 28.7. Státní zámek Rájec nad Svitavou
  Jaroslav Ondráško, Dulov /SR/ – Miroslava Hrazdírová, Krasová
 4.8.  Ondřej Kratochvíl, Svitávka – Lucie Adámková, Lysice

Z KAROLÍNA

FOTBAL POD VLAJKOU KAROLÍNA
Mistrovství České republiky v malé kopané (4. – 5. 8. Pardubice)

KANAP KAROLÍN 9. V REPUBLICE!!!

Vítězstvím v loňském ročníku 
1. okresní ligy v malé kopané si 

družstvo KANAP KAROLÍN vybojovalo právo 
účasti na mistrovství České republiky v malé kopa-
né, které se konalo 4. – 5. srpna v Pardubicích.

Na republikový šampionát si cestu prokles-
tilo čtyřicet týmů, které byly v sobotu rozděleny 
do skupin po pěti týmech, z nich 4 postupovaly 
do neděle. Karolín tuhle skupinu bravurně zvlá-
dl. Po 3 výhrách a 1 prohře postoupil naprosto 
suverénně ze 2. místa.
V neděli se pokračovalo znovu ve skupinách, 
tentokrát po čtyřech týmech – z každé pak po-
stupovala 2 družstva do play-off. V této skupině 
utáhl KANAP KAROLÍN šrouby ještě více. Nena-
šel přemožitele a dokonce ani neinkasoval.

Jenže jakkoliv se Karolínu v dosavadním 
průběhu turnaje dařilo, ve vyřazovací fázi bylo 
vše jinak. V play-off narazil na silný tým Klasiků 
z Jihlavy. I přes velkou snahu Karolína, který 
byl v utkání lepším týmem, dospělo utkání po 
remíze 2: 2 k penaltovému rozstřelu, na který 
Klasici Jihlava čekali celý 2. poločas. A nakonec 
v něm i uspěli.

KANAP KAROLÍN nakonec po propočtu 
bodů výsledků ze všech skupin obsadil výborné 
9. místo a dobře tak reprezentoval okres Blan-
sko na mistrovství republiky.
Mít více štěstí, mohlo být umístění i mnohem lepší.

Dík patří sponzorům i všem fanouškům Ka-
rolína, kteří se vydali do Pardubic podpořit tým 
svými hlasivkami – a že jich nebylo málo!

Výsledky Karolína:

Sobota:
Kanap  – Lhotka Praha     2: 0
Kanap – Bohunice 30 Brno   1: 4
Kanap – Gambrinus Holice   5: 1
Kanap – Srbská Brno     6: 2

Neděle:
Kanap – Union Brdy Příbram  2: 0
Kanap – D + P Palermo Zlín   4: 0
Kanap – Pohárová středa Jihlava  2: 0

Play – off:
Kanap – Klasici Jihlava 2: 2 (penalty 1: 2)
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Z KAROLÍNA

Nejlepším týmem byl Karolín
Tradiční okresní pohár v malé kopané, který 

se letos konal poprvé jako Memoriál Josefa 
Rybára pod záštitou manželky bývalého fotba-
lového rozhodčího, měl svůj finálový turnaj čtyř 
nejlepších týmů na hřišti na Suchém. Trofej 
vybojovali hráči KANAP KAROLÍN.

Semifinále:
Kanap Karolín – AC Okrouhlá   3:1 (0:0)

Hrál se pohledný fotbal. Od prvních minut 
obě mužstva předváděla líbivou hru a šance 
se přelévaly z jedné strany na druhou. Dlouho 
však kralovali oba brankáři a drželi čisté konto. 
Po změně stran se probudili střelci Karolína a po 
několika vyložených šancích vstřelil první bran-
ku Jan Sehnal. Tým Okrouhlé musel svoji hru 
otevřít a snažit se skóre redukovat. Karolín však 
dokázal volnější obrany využít a Lukáš Hebelka 
dvakrát skóroval. V samém závěru Okrouhlá jen 
kosmeticky upravila výsledek.
Pentaco Boskovice – Hasiči Malá Roudka  

6:1 (1:0)
Druhé semifinále již tak kvalitní fotbal nepři-

neslo. Hra se v první půli odehrávala převážně 

MEMORIÁL JOSEFA RYBÁRA (7. 7. 2007 – SUCHÝ)
ve středu hřiště a i díky tomu bylo šancí po-
skrovnu. Boskovičtí ale dokázali vytěžit z minima 
maximum a v poločase těsně vedli. Po změně 
stran se s brankami doslova roztrhl pytel. Malá 
Roudka fyzicky odpadla a soupeř šel zaslouže-
ně do finále.

O 3. – 4. místo:
AC Okrouhlá – Hasiči Malá Roudka   9:0 (3:0)

Zápas o bronz byl ve znamení střeleckých 
hodů. Kdo je na hřišti pánem bylo jasné od 
samého začátku. V tomto zápase se ukázalo, 
že hráči Malé Roudky na tomto turnaji nemají 
své místo. Hra se již nepřelévala ze strany na 
stranu, ale byla plně v režii Okrouhlé.

Finále:
Kanap Karolín – Pentaco Boskovice  6:3 (3:1)

Karolín byl od začátku lepším týmem a o své 
výhře rozhodl hned v úvodu třemi rychlými góly. 
Soupeř sice do půle ještě snížil, ale to bylo vše. 
Kanap po změně stran chytrou hrou nenechal 
nikoho na pochybách, kdo si odveze trofej.

Stal se tak celkovým vítězem poháru v roce 
2007 a vybojoval si právo účasti na dalším celo-
republikovém ročníku Poháru vítězů poháru.

O KARLŮV POHÁR (14. 7. 2007 – KAROLÍN)

Již šestý ročník se hrál v Karolíně v malé kopané 
„O Karlův pohár“.

Skupina A:
Červánky Rájec – FPO Blansko  1:0
Žízeň Petrovice– FPO Blansko 1:1
Červánky Rájec– Kanap Karolín 0:2
Žízeň Petrovice – Kanap Karolín 0:5
Červánky Rájec – Žízeň Petrovice  3:0
Kanap Karolín – FPO Blansko 3:0

Skupina B:
Holešín – Štěpánek Blansko 1:1
Hokejky Blansko – Kopeček Rájec 3:2
Holešín – Kopeček Rájec 0:0
Hokejky Blansko – Štěpánek Blansko  2:2
Holešín – Hokejky Blansko 1:1
Kopeček Rájec – Štěpánek Blansko  1:2

Semifinále:
Kanap Karolín – Štěpánek Blansko  4:1
Štěpánci šli do vedení. Pak ale útočná vozba 
Karolína soupeře přitlačila před jejich branku 
a čtyřmi góly rozhodla o svém vítězství.

FC Hokejky Blansko – Červánky Rájec  3:0
Hokejisté s M. Pazderou, Raškou, či Hrůzou, 
kde muziku tvrdil kapitán FC APOS Blansko Li-
bor Němec, měli touhu po vítězství. Právě „Dojč“ 
poslal hokejky do vedení a i když se Červánky 
snažili kontrovat, jejich snaha byla marná.

O 3. – 4. místo:
Červánky Rájec – Štěpánek Blansko  0:1
Ve vyrovnaném zápase bylo šancí poskrovnu. 
Až závěr první půle přinesl branku Štěpánků, 
která byla rozhodující. Blanenští si výhru ve 
druhém poločase již uhlídali.

Finále:
Kanap Karolín – Hokejky Blansko  3:3 (pen. 1:3)
Drama, které diváky zvedlo z pomyslných sedadel. 
Hokejky šly do vedení, do půle ale Karolín otočil na 
rozdíl jedné branky. Ve druhé půli Hokejisté srovnali 
a zápas dospěl do prodloužení. Blanenský Němec 
poslal svůj tým do vedení, v nastaveném poločase 
srovnal Honza Sehnal. Následovaly penalty. Hokej-
ky narozdíl od Karolína proměnily všechny.
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27. 4. 2007 se v Holešíně uskutečnila veřej-
ná schůze občanů Holešína se zástupci města 
Rájce-Jestřebí. Přítomen byl starosta města 
Ing. Pavel Perout a členové rady města. Zástup-
ci města byli seznámeni s požadavky občanů 
Holešína pro další funkční období.
Mezi hlavní priority bylo stanoveno:
- dokončení oprav komunikací v obci
- zpracování projektu rekonstrukce hřiště
- vyčištění požární nádrže
- zabudování kuchyňské linky do obecní budovy
- zbudování osvětlení k obytným chatám
- úprava cesty v horní části obce
- zabudování dávkovače chloru do vodovodu 

v Holešíně
1) Zastupitelé města schválili zpracování pro-

jektu rekonstrukce hřiště. Pokud vše dobře 
dopadne, bude zbudováno hřiště na malou 
kopanou s umělým povrchem. V těchto dnech 
se dokončuje projekt a bude pořádáno o do-
taci.

2) U příležitosti dětského dne bylo uspořádáno 
sportovní odpoledne s táborovým ohněm. 
Akci zajišťovali hasiči a sportovci.

3) Hasiči z Holešína se obrátili na UTS Rá-
jec-Jestřebí o vypracování studie umístění 
hydrantů v obci. Tato studie byla v krátké 
době zpracována a následovala kontrola 
funkčnosti všech hydrantů. Některé závady 

již byly odstraněny a hydranty označeny.
4) V Holešíně se uskutečnil turnaj v malé ko-

pané za účasti Holešína, Karolína, Petrovic 
a Žďáru. Vítězem se stal HSK Holešín.

5) Vzhledem k tomu, že je nutné provést kanali-
zaci v Holešíně, bylo rozhodnuto, že veškeré 
úpravy komunikací budou pozastaveny a fi-
nanční prostředky budou použity na zpraco-
vání projektu kanalizace. Zastupitelé města 
tuto variantu schválili a projekt je zpraco-
ván.

6) Město zajistilo vyčištění požární nádrže ve 
spolupráci s místními hasiči.

7) Pro zabudování kuchyňské linky do obecní 
budovy byla provedena přípojka vody a od-
padů.

8) Na požadavek osadního výboru byla částeč-
ně opravena silnice Doubravice – Holešín 
a zabudovány nové značky označující obec.

9) Je potěšitelné, že do Holešína přicházejí 
mladí lidé s dětmi. Nyní se zde staví 4 nové 
rodinné domy a další se opravují. Letos se 
narodí 3 děti, tak jako loni.
Občané Holešína se starají o veřejná pro-

stranství u svých domů. Osadní výbor děkuje 
všem, kteří se angažují ve zvelebování obce. 
Poděkování si zaslouží zástupci města za spo-
lupráci s občanským výborem.

Osadní výbor Holešín

Z HOLEŠÍNA

Uplynulo 50 roků od 
založení včelařského spol-
ku Doubravice a Holeší-
na. Vzniklo organizované 
včelařství. Za tuto dobu 
vykonali včelaři z Holešína 

mnoho užitečného pro přírodu i společnost, za 
což jim patří poděkování.

Jediný pamětník této události je pan Jaro-
mír Vaněk z Holešína. Celý svůj život zasvětil 
včelaření, které se mu stalo koníčkem. Aktivně 
pracoval ve výboru organizace, kde byl několik 
roků předsedou. Včelaři přejí panu Vaňkovi 
hodně zdraví a spokojenosti v jeho životě.

Při příležitosti oslav 50 let od svého zalo-
žení zvou včelaři ZO ČSV Doubravice, jehož 

OSADNÍ VÝBOR V HOLEŠÍNĚ INFORMUJE

členy jsou včelaři z Holešína na slavnostní 
schůzi, která se bude konat v neděli 30. září 
od 13.00 hodin v sále kulturního domu v Doub-
ravici.
Program:
1) Zahájení
2) Historie včelařství na okrese a na Doubravicku
3) Ocenění členů
4) Přednáška MUDr. Jany Hajdůškové na téma 

„Včelí produkty očima lékaře“

Při této příležitosti vám nabídneme možnost 
ochutnávky a nákupu včelích produktů, perníků 
a včelařských potřeb. V průběhu akce je zajiš-
těno občerstvení.

Srdečně Vás zvou včelaři z Holešína

POZVÁNKA NA VČELAŘSKÉ VÝROČÍ
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V pátek 3. srpna 2007 v 17 hodin se nádvoří 
rájeckého zámku před zámeckou kaplí zaplnilo 
téměř dvěma sty příznivců výtvarného umění, 
aby se setkali s autorkou kresleného humoru, 
brněnskou malířkou paní Marií Plotěnou a potěšili 
se jejími obrazy, které budou až do 16. září 2007 
zdobit výstavní síň Galerie Kruh. V hudebních 
vstupech se představila zpěvačka Lenka Nová-
ková a klavírista Marek Sedláček.

Vernisáž výstavy zahájil pan Jiří Formánek 
a předal slovo paní PhDr. Nině Dvořákové, aby 
představila autorku a její uměleckou dráhu. Ver-
nisáž také skýtala prostor k osobnímu rozhovoru 
s paní Marií Plotěnou.

Přesazena do skleníku
Ačkoliv jste dnes již známou osobností, pro-

šla jste jako snad všichni mimořádně nadaní lidé 
nelehkou životní dráhou plnou hledání a bolesti. 
Ale začněme pěkně od začátku. Malovala jste 
už od dětství?

„Když jsem byla malá,“ říká o sobě autorka 
výstavy, „podívala jsem se na své ruce, prohlížela 
jsem si je s úžasem a řekla jsem si: S tímhle 
se dá ledacos udělat. V 5. třídě jsem dostala 
diplom za obrázek, který jsme tehdy museli 
malovat všichni na téma „Říjnová revoluce“. 
Seděla jsem nad čistým výkresem a přemýšlela 
co tím. Pak jsem vzala červenou barvu (tehdy 
mne fascinovaly vodové barvy) a „nahodila“ jsem 
na výkres obrovský rudý výbuch. Mělo to veliký 
úspěch. Vyhrála jsem v soutěži. Sám pan ředitel 
mi předával diplom. Ten obrázek ani diplom jsem 
potom už nedostala zpět. Visel někde v ředitelně. 
Ale nemyslela jsem na to, bavilo mne stále něco 
vytvářet a objevovat.“

Jak jste se dostala na dráhu malířky a autorky 
kresleného humoru?

„Nebylo to tak jednoduché, protože se ze 
mne málem stal chemik. Měli jsme tak výbornou 
paní učitelku chemie, že se téměř celá třída 
hlásila na Chemickou průmyslovku. V poslední 
chvíli jsem si to ale rozmyslela a dala přednost 
tehdejší Škole uměleckých řemesel v Brně. Poz-
ději to ještě byla Pedagogická fakulta Masarykovy 
university, kterou jsem vystudovala dálkově. To 
jsem již vedla na Lidové škole umění v Boskovi-
cích výtvarný obor.

VÝSTAVA HUMORU MARIE PLOTĚNÉ

Potřeba tvořit mne však neopouštěla a byla 
stále silnější. Umění se stalo mojí dominantou. 
Poutalo mojí mysl i čas. Můj manžel mi rozu-
měl a tak jsem tehdy sebrala veškerou odvahu 
a odešla jsem ze školy. Byly to různé materiály 
s kterými jsem nejprve začala výtvarně pracovat. 
Mé výtvory – šperky z točeného drátu, tepané 
mědi, lepeného textilního vlákna – začaly pomalu 
nalézat své zákazníky v prodejnách Díla ČFVU. 
Experimentovala jsem i s drátěnou tkaninou a vy-
tvářela plastické závěsné drátěné objekty, větších 
rozměrů, podobné tapiseriím. Svými pracemi 
jsem začala obesílat výstavy mladých výtvarníků. 
Kreslit a malovat jsem přitom nepřestávala.“

Tehdy již publikovala v Dikobraze své vtipné 
a půvabné kresby má spolužačka Vlasta Švejdo-
vá. Její kresby i kresby dalších karikaturistů se mi 
moc líbily a kreslený humor mne silně přitahoval.

A tak jsem si řekla: Proč to nezkusit?
Od roku 1976 pak již začaly vycházet pravidel-

ně v Dikobraze, v Květech, Mladém světě, Světě 
v obrazech a jiných časopisech také mé kresby.“

Hledání pravdy je provázeno bolestí,  
ale stojí to za to.

Pozvánku na dnešní výstavu jste ozdobi-
la andělem, vznášejícím se nad střechou rá-
jeckého zámku. Znám také vaše hry se slo-
víčky a kreslené biblické verše. Jste věřící? 
„Ano, i když dříve jsem byla jen formální křes-
ťankou. Opravdu jsem uvěřila až v roce 1979 
a v roce 1981 jsem se nechala pokřtít.“

Jaký byl důvod vašeho obratu ve víře?
„Tehdy jsem si sáhla až na samé dno. Již 

dříve jsem prožívala mnohá těžká období. Spo-
lečnost která hlásala ateizmus, omezovala svo-
bodu poznání i pohybu mne neuspokojovala ale 
svazovala. Vážně jsem uvažovala o emigraci. Má 
situace mi připadala často bezvýchodná. Tíha 
všemožných těžkostí a nespravedlnosti vedla 
i k myšlence se životem skoncovat. Byla jsem 
typem člověka který je ve společenském styku 
neobratný, neumí se zařídit ani prosadit, nedoká-
že mluvit a nemíní slevovat a tzv. tančit dobové 
tance. Vlastnosti pro výtvarníka na,,volné noze,, 
veskrze nepraktické. Moc jsem si přála poznat 
pravdu: existuje Bůh skutečně, je pravdou či ne? 
Tohle si nenechám od nikoho napovídat, věděla 
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jsem. Hledat jsem nepřestávala. Bylo to právě 
po naší společné výstavě kresleného humoru 
s Vlastou Švejdovou, kterou jsme měly v Pra-
ze. Vlasta mne pozvala do křesťanské mládeže 
a k pravidelným biblickým hodinám. Jedna z dívek 
mi darovala Bibli. Byl to vzácný dar, protože tehdy 
ji nebylo možné jen tak koupit jako dnes. Nebyla 
vůbec k sehnání. Hned první čtení o samotě ke 
mně promluvilo. Byl to 4. až 8. verš z 1. kapitoly 
Proroctví Jeremiáše proroka. Bible začala pro-
mlouvat k mým osobním problémům. Pomalu 
jsem začala objevovat velikost Pána Ježíše Krista. 
Poznání a vyznání pravdy bylo v mém životě revo-
lucí. Osvobodilo mne a přivedlo k jinému žebříčku 
hodnot. Zároveň však nastolilo nové obavy. Byla 
to zvláštní zkouška ve které to vypadalo, že se 
budu muset vzdát své rozvíjející se výtvarné dráhy. 
Bylo to jako vichřice. Tehdy, v největším náporu 
jsem poznala jak Pán Ježíš dovede utišit bouři 
v našem nitru. Bylo to jako přesazení z vichřice do 
skleníku. Rajské ticho a klid. Užasla 
jsem. Nespustím se Tě ať to stojí co 
to stojí, řekla jsem si. A pak vybojo-
vala i zápas sesazení mé výtvarné 
kariéry a mé lásky k umění. Bolelo 
to, ale podvolila jsem se. Jen jsem 
nevěděla co budu dělat a bylo mi 
k pláči. Tehdy jsem uslyšela v uších 
zvláštní tichý hlas: Neboj se dítě mé 
a pracuj! Užasla jsem po druhé. Bylo 
to jak blesk z čistého nebe, až se mi 
srdce zastavilo…Má práce mi byla 
navrácena!“

Bible, humor a výtvarná činnost
Většina lidí bere Bibli jako něco, co už je 

dávno překonáno. Blíže se o ní dozví maximálně 
studenti na některých školách. Je to velká škoda? 
Co v Bibli nacházíte vy?

„Otevírají se mi poklady skryté v Bohu a Bibli. 
Dosud je objevuji a pořád se učím. Hloubka po-
znání je jakoby bez konce. Bible je jako studnice 
moudrosti, jejíž dno je v nedohlednu. Jsou zde 
příklady snad všech životních situací ve kterých 
se jedinec i společnost mohou ocitnout. A je 
tu i návod a pomoc k nejlepšímu řešení těchto 
situací a problémů. Škoda, že mnozí tuto pomoc 
ignorují. Společnost v dnešní době vůbec opo-
míjí duchovní rozměr. Jakoby člověku stačilo jen 

dobře jíst a pít a bavit se.. Kdysi jsem prosila za 
otevřené oči a pak bych je měla raději zavřené. 
Tolik je nástrah, do kterých mnozí dobrovolně 
padají, tolik překážek k uskutečňování dobrého, 
tolik strachu který paralyzuje. A přitom je pomoc 
nedaleko. Bůh nás zve abychom si vzali z Jeho 
prostřeného stolu. Hostina je připravena.

Poznala jsem také, že Bůh má smysl pro hu-
mor. Smích a humor člověku pomáhá pokud není 
vysmíváním se druhým a jejich slabostem. Lidé 
inklinují k humoru, rádi se smějí, smích je i zdraví 
prospěšný, pomáhá získat potřebný nadhled, 
vede k poznání a kolikrát i k zasmání se samých 
nad sebou. Osvobozující smích nemá náš nepřítel 
rád. Je to druh určitého vítězství.

Pochopila jsem, že zde se otevírá pro mne 
pole působnosti. Ilustrace biblických veršů, ve 
kterých bude i špetka humoru, by mohly znovu 
oživit pozornost a vzbudit zájem lidí o Bibli a Boží 
slovo. V Bibli, jako v každé jiné zprávě, moc 

humoru není, ale skýtá možnosti 
konfrontace neotřelého pohledu, 
chápajícího,,polopaticky,, s hloub-
kou a vážností samotného Božího 
slova. To pak vede k momentu 
překvapení, následného zamyšle-
ní a reflexi nad biblickým textem.

To mne motivovalo. A tak 
vedle mých drásaných pastelů 
a kresleného humoru začaly vzni-
kat i mé netradiční ilustrace – re-
flexe biblických veršů.“

Skromná a dávající
Paní Nina Dvořáková ve svém úvodním slově 

o vás řekla, že ráda potěšujete své okolí a to 
i vyzařuje z vašich obrázků.

„Bůh nás potěšil svou dobrou zprávou a po-
těšuje znovu a znovu. Každý, kdo se dívá na 
krásu přírody a velikost i mnohotvárnost vesmíru 
a dokonalost stvoření, musí žasnout nad Boží tvo-
řivostí. A to ještě neobjevil hloubku Boží lásky.

On sám říká ve svém slově: Potěšujte lidu 
mého…

Jsem šťastna když mohu svými obrazy 
a kresbami – hřivnou kterou jsem dostala, lidi 
také aspoň trochu potěšit. Přispět k pozitivněj-
šímu a bohatšímu vidění, povzbudit a snad i na-
směrovat ke zdroji všeho dobrého.“

Marie Horáčková.
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NĚCO Z HISTORIE

Narodil se 10. června v domě č.11 v Jes-
třebí v roce 1869. Vychodil obecnou školu 
v Bořitově a vyučil se v Brně u firmy J. Pospich 
strojním zámečníkem. Po vyučení odešel do 
Vídně na zkušenou. Nějaký čas také pracoval 
v Polsku. Po návratu domů pak pracoval v že-
lezárnách a v Adamově. Převážnou část života 
byl zaměstnán jako strojník na parní pile býva-
lého velkostatku Morice Friesse v Černé Hoře, 
odkud po 32 letech práce odešel do výslužby.

Politicky začal pracovat od roku 1906, kdy 
od 28.6.1906 do 17.3.1912 byl členem obecní-
ho zastupitelstva. Starostou Jestřebí byl zvolen 
v roce 1919 za bývalou Sociálně demokratic-
kou stranu. V této době byl prvním dělnickým 
starostou v tehdejším boskovickém okrese.

Svým jednáním a zájmem o zvelebení své 
rodné obce měl velké zásluhy na tom, že po 
velké povodni 12. července 1922 bylo již roku 
1923 přikročeno k regulaci potoka Býkovky, 
který při každé povodni nadělal v Jestřebí 
mnoho škod. V roce 1924 měl zásluhu v tom, 
že byla provedena elektrifikace Jestřebí. V ro-
ce 1925 – 1926 byl postaven nákladem akce 
železobetonový most u školy a betonová lávka 
u školní zahrady. Byla provedena asanace po-
tůčku v další ulici „ Na Hrázi“, který byl sveden 
do železobetonových trub. V této době byla 
také zřízena odbočka od tehdejší okresní silni-
ce a vytvořena cesta v dnešní Hybešově ulici 
ke dvoru Svéslav. V roce 1927 bylo započato 
s částečnou kanalizací Jestřebí, která byla 
kompletně dokončena v roce 1941, včetně 
zrušení druhé části místního potůčku v dnešní 
ulici Lesní, který byl sveden do betonových 
rour. V roce 1928 byl postaven pomník padlým 
Jestřebským občanům v první světové válce 
na náměstí a byla podvodněna luka za Jes-
třebím směrem k Bořitovu. V létě 1928 -1931 
vyl vybudován chodník podél tehdejší okresní 
silnice k nádraží ČSD, kde se dříve chodilo 
jen po silnici. V této době byl také vypracován 
zastavovací plán Jestřebí, který v té době měla 
málokterá obec i město. Dále byl vypracován 
plán na proplachovací nádrž potůčku v ulici 
Lesní a Na Hrázi, která měla sloužit také jako 
koupaliště pro Jestřebí.

JAN STŘÍŽ

V roce 1936 se uskutečnila jeho životní 
myšlenka – zřízení vodovodu v Jestřebí, který 
prosazoval již od roku 1929, kdy nastoupil do 
funkce starosty. V roce 1939 byl zřízen obecní 
parčík vedle betonové lávky u školní zahrady 
s křovitým oplocením a lavečkami.

Při příležitosti 20 roků trvání jeho funkce 
starosty Jestřebí, byl za zásluhy o obec Jes-
třebí na schůzi obecního zastupitelstva 23. 
června 1939 jednomyslně jmenován čestným 
občanem obce. Funkci starosty vykonával dále 
až do 7. července 1943, kdy byl tento den za-
tčen gestapem z Brna a vězněn do 7.7.1944. 
Do konce války již nemohl dále vykonávat 
funkci starosty a funkce se znovu ujal až 9. 
května 1945, kdy byl určen tehdejším okresním 
hejtmanstvím v Boskovicích jako předseda 
Revolučního národního výboru.

V prvních poválečných volbách, které se 
konaly 3.6.1945 kandidoval znovu do MNV 
za stranu Sociálně demokratickou. Byl zvolen 
a volbou provedenou plénem poslanců MNV 
dne 4.6.1945 se stal prvním předsedou Míst-
ního národního výboru v Jestřebí, kteroužto 
funkci zastával do svých 77 roků, kdy byl na 
ustavující schůzi 30.6.1946 nově zvoleného 
MNV vystřídán Eduardem Balášem.

Jmenovaného lze hodnotit nejen po stránce 
budovatelské, ale i sociální. V době hospodář-
ských krizí zabezpečil u nadřízených úřadů 
schválení jednotlivých stavebních akcí, včetně 
částečných dotací do obecní pokladny, čímž 
mohl poskytnout nezaměstnaným jestřebským 
dělníkům obživu, zejména při regulaci potoka 
Býkovky, budování obecního gravitačního vo-
dovodu a nouzových pracích na obci.

V době okupace za druhé světové války při-
činil se také o to, že jestřebská mládež nebyla 
nasazována na práci v Německu, což mělo za 
následek jeho zatčení gestapem a uvěznění.

Byl znám jako průkopník ovocnářství v na-
šem kraji a po dobu starostování bylo v Jestřebí 
vysázeno velké množství ovocných stromů, 
včetně třešňového sadu Hájce. Za utržené 
peníze z prodeje ovoce do obecní pokladny, 
které byly nemalé, byla pak možnost budovat 
věci na které by jinak peníze nebyly.
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Za účelem zvelebení ovocnářství, byla v Ráj-
ci nad Svitavou založena dne 23.2.1947 Ob-
lastní pobočka zemského ovocnického spolku 
moravskoslezského v Brně, a on se stal jejím  
předsedou. O ovocnářství měl zájem až do 
konce svého života, kdy ještě jako 77letý v roce 
1955 navštěvoval schůze tehdejšího ovocnář-
ského kroužku při MNV v Jestřebí.

Jako starosta obce měl velké zásluhy 
o zvelebení rodné obce po stránce komunálně- 
kulturní a sociální. Z kulturní činnosti je nutno 
vzpomenout jeho zájem o školu v Jestřebí, kte-
rou často navštěvoval a pořádal zde besedy se 

žáky a učiteli. Spolu s obecním zastupitelstvem 
rád splňoval občanům všechny jejich potřeby 
a byl dáván druhým obcím na okrese za vzor.

Byl to muž národně uvědomělý, ojedinělé-
ho rozhledu a vzácných životních zkušenos-
tí. Byl zaujat pro všechno ušlechtilé snažení 
a zaslouží si úcty, lásky a vděčnosti všeho 
obyvatelstva.

Převážnou část života bydlel v dnešní ulici 
Hybešově v domě č.28. Zemřel 4. listopadu 
1958 ve věku 89 let.

Zpracoval: Břetislav Tříska – kronikář

TENIS V JESTŘEBÍ

Tenis v Jestřebí se ni-
kdy nehrál a ani zde k to-
mu nebyly podmínky. První 
hřiště bylo v zámku /těsně 
za zdí nad dolní bránou, 

kterou se chodilo do parku/, avšak na tomto 
hřišti mohla hrát pouze rodina Salmů, jejich 
hosté, případně úředníci ze Salmova panství. 
Druhé hřiště bylo u sokolovny avšak na něm se 
hrálo pouze dočasně, neboť muselo ustoupit 
provozu hokejistů. Znovu bylo vybudováno 
a do provozu uvedeno v roce 1980. Současně 
sloužilo i pro utkání a tréninky nohejbalu, což 
jistě nebylo ideální řešení.

V letech 1930-1945 byli hlavními prota-
gonisty tenisu v Rájci JUDr. Ota Müller, br. 
Večeřové a další. Od roku 1980 to byli Karel 
Klein, Jiří Prosr, Ruda Kuběna, Mudr. Vitouch, 
Marie Skácelová a další hráči a hráčky.

Po vybudování dvou tenisových kurtů 
v Jestřebí v roce 1988 přešla činnost teniso-
vého oddílu tehdejší tělovýchovné jednoty MKZ 
Rájec-Jestřebí na nové kurty ve sportovním 
areálu Na rybníčku.  V období let 1990 až 
1998 se většinou hrály různé okresní soutěže 
organizované okresním tenisovým svazem 
při OV ČSTV Blansko. V těchto letech došlo 
k velkému rozvoji tenisu na celém okrese a te-
nisová hřiště rostla jako houby po dešti. Proto 
mohla být organizována řada soutěží v rámci 
okresu. V dřívějších letech byl tenis doménou 
pouze měst a to Blanska a Boskovic. Později 

se přidávají Letovice, Adamov, Kunštát a řada 
dalších obcí. V tomto, období hrají za družstvo 
MKZ Rájec-Jestřebí hráči a hráčky: Kuběna 
Rudolf, Klein Karel, Všianský, MUDr. Vitouch, 
Skácelová Marie, Nečasová, Modrák Karel 
a řada dalších. Z tohoto období se nedochovaly 
žádné výsledky ani tabulky.

Od roku 1999 se hrají vyšší soutěže a od 
roku 2000 pod hlavičkou již nového Sportov-
ního klubu, který vyvíjí svou činnost na území 
městské části Jestřebí.

V roce 1999 se hrála krajská soutěž IV. 
a SK Rájec-Jestřebí obsadil 4. místo.  1. ASK 
Blansko C 6 bodů, 2. ASK Blansko B 5, 3. Spar-
tak Adamov 5, 4. SK Rájec-Jestřebí 4, 5. Kun-
štát B 4, 6. Sokol Svitávka 2, 7. Sokol Rudice 
1, 8. Sokol Lysice 1. V roce 2000 družstvo SK 
Rájec-Jestřebí stejnou soutěž vyhrává: 1. SK 
Rájec-Jestřebí 6,2. Kunštát B 6,3. Sokol Velké 
Opatovice 6, 4. ASK Blansko C 4, 5. Sokol 
Lysice 3, 6. Sokol Rudice 2, 7. Sokol Svitávka 
1, 8. Sokol Jedovnice 1. Vyšší soutěž a to Kraj-
ská soutěž III. byla zřejmě již nad síly našeho 
družstva, které v této silné soutěži obsadilo 
poslední místo bez jediné výhry.  1. Jižní svazy 
Zlín 7, 2. Moravan Otrokovice 5,3. TK Vyškov 
5, 4. ASK Blansko 4, 5. Sokol Uherský Brod 3, 
6. LTC Veselí nad Moravou 3, 7. TK Bystřice 
pod Hostýnem 1. 8. SK Rájec-Jestřebí 0.

V období let 1999 až 2000 se vystřídali 
v družstvu Jestřebí hráči a hráčky:  Mudr. Hoss 
Viktor, ing. Vodák Petr, Modrák Karel ml., Švec, 
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Vitouch, Paděrová, Tomášková, Nečasová, 
Regecová, Havránková a někteří další.

V následujícím roce 2002 hraje naše druž-
stvo opět v krajské soutěží IV. a vlivem neu-
stálých změn v sestavě obsadilo až 6. místo ze 
sedmi účastníků.  1. TK Kunštát A 6, 2. Velen 
Boskovice 4, 3. Sokol Velké Opatovice 4, 4. So-
kol Rudice 3, 5. Sokol Svitávka 3, 6. SK Rájec-
-Jestřebí 1. 7. Sokol Lysice 0.

V letech 2003 až 2004 hrálo naše družstvo 
okresní soutěž sdružených okresů Blansko 
a Brno-venkov a to již v silně omlazené sesta-
vě a obsadilo 7. místo z 8 družstev. 1. Chud-
čice B 14, 2. Cemo Čebín 13, 3. Kuřim 12, 
4. Svitávka B 1 5. Velké Opatovice B 9, 6. Ru-
dice B 9, 7. Rájec-Jestřebí 8, 8. Habrůvka 8.

Za družstvo SK nastupovali v tomto roce 
hráči: Vodák Jiří, který byl současně vedoucím 
družstva, Bartoš Rostislav, Novotný Martin, 
Doležel Zdeněk, Ostrý Jan st., Ostrý Jan ml., 
Svoboda Roman, Peterková Romana a Mu-
dr. Hosová. Eva. V roce 2005 se naše družstvo 
zúčastnilo stejné soutěže jako v roce přede-
šlém a tak přibližně se stejným výsledkem 
– 5. místo ze šesti družstev.

1. Chudčice C 9, 2. Svitávka B 8, 3. Vever-
ská Bitýška B 8, 4. Rudice B 7, 5. SK Rájec-
-Jestřebí 7, 6. Velké Opatovice B 6.

Za družstvo v této sezóně hráli: Vodák 
Jiří, Bartoš Rostislav, Novotný Martin, Doležel 
Zdeněk, Peterková Romana.

Sportovní klub a jeho oddíl tenisu organizo-
val od roku 1994 a od roku 1998 již pravidelně 
každý rok turnaje pro děti a mládež a jedněmi 
z prvních vítězů byli chlapci z Jestřebí Ne-
čas Antonín, Urbánek Radim, Novotný Martin 
a další. Pro starší hráče a rekreační tenisty 
byl pořádán každoročně tradiční turnaj „Open 
Svéslav“ a to v měsíci září. V roce 2005 proběhl 
již 18. ročník. Pro zajímavost uvádíme vítěze 
jednotlivých ročníků. Nejúspěšnějším hráčem 
byl zatím Jan Ostrý, který vyhrál šestkrát a to 
v letech 1997,1998, 2000, 2002, 2003, 2004 
– následuje Pavel Cihlář se čtyřmi výhrami 
v letech 1993, 1994, 1995, 1996. Další vítězové 
vyhráli již jen jednou a to v letech 1988 Čepa 
Jaroslav, 1989 Souček Bořek, 1990 Schmidt 
Karel, 1991 Vozdecký Jan, 1992 Zachoval Mi-
rek, 1999 Kuběna Rudolf, 2001 Málek Jaroslav, 
2005 Bartoš Rostislav.

Dožínky
Když se poslední snop naložil na fůru, 

postavil se na vrch fůry malý 
opentlený stromek. Pak se 
se zpěvem jelo domů. Příš-
tí neděli dvě mladé žnečky 
odevzdaly hospodáři jmé-
nem všech ženců dožínkový 
věnec, který byl z obilnin, 
květin a pestře pentlemi 
ověnčen. Žnečky byly obda-
rovány a hospodář na svůj 
účet pořádal zábavu. Z to-

hoto dvora, dokud na něm hospodařila rodina 
Pilňáčků z Černé Hory, jezdilo se po ukončení 
žní na dvou pestře ozdobených vozech ze 
dvora Svéslav do Černé Hory, kde se majiteli 
dvora (vrchnosti) odevzdal dožínkový věnec. 
Tyto věnce visely několik let v místnosti. Na 
dvoře svéslavském jich viselo až pět.

STŘÍPKY Z HISTORIE JESTŘEBÍ – ZE ZVYKŮ A OBYČEJŮ

Zvyky při svatbách
Z těchto zvyků se uchovalo do dneška jen 

zalikování. Přes cestu, kudy se měl svatební 
průvod ubírat, byl natažen provaz ozdobený 
barevnými šátky a stuhami. Ženich se musil 
dříve vykoupiti, než mohl jíti dále. Obyčejně platil 
5 zlatých. Nyní se při zalikování vykupují všichni 
účastníci svatby.

„Prodávání peřin“ bylo, když ženich odváděl 
svou nevěstu domů. Peřiny prodávány po sva-
tební hostině za popěvek:

„Hej, hej, máme na prodej,
máme tady husí peří,
hej, hej máme na prodej.“

Nevěstin koláč býval často rozměrů až půl 
metru. Koláč byl ozdoben rozmarýnem a umělý-
mi figurkami, jako husičky, děcko a jiné.

Ze sborníku Roberta Trávníčka, řídícího učitele.
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Datum konání:   sobota 1. září 2007
Místo konání  Rájec-Jestřebí – cvičné fotbalové hřiště (u čerpací stanice)
Kategorie:   muži a ženy (max. počet členů družstva 7)
Soutěžní disciplíny:  požární útok (dle pravidel uvedených na druhé straně)
Časový rozvrh:  prezentace od 13:00 do 13:30 hodin 
   zahájení 13:30
Startovné:   50,- Kč za jedno soutěžní družstvo – občerstvení zajištěno
   přihlášení písemně, e-mailem nebo telefonicky.  
Kontakt:   Radek Písařík,  tel. 776 559 919, 606 174 342
   Jurkova 643, 679 02 Rájec-Jestřebí, e-mail: sdhrajec@seznam.cz 

   Marcel Musil tel: 777151689

Večer od 20:00 taneční zábava v areálu chovatelů. Hraje skupina VELVET.

Těšíme se na Vaši účast
S pozdravem SDH Rájec

POŘÁDÁ SOUTĚŽ

O POHÁR STAROSTY SDH 
RÁJEC

V POŽÁRNÍM ÚTOKU

Neděle   2. 9. 2007 10.00 MKZ – Šošůvka   okr. přebor žáků
  14.15 MKZ – Kohoutovice   I. tř. dorostu
  16.30 MKZ – Konice   divize mužů

Středa   5. 9. 2007 17.00 MKZ – Hrušovany  divize mužů

Sobota  8. 9. 2007 16.30 Boskovice – MKZ  divize mužů
   odjezd autobusu ve 14.30
  14.15 Ráječko – MKZ   okr. přebor žáků

Neděle 9. 9. 2007 14.15 Drnovice – MKZ  I. tř. dorostu
   odjezd os. auty ve 13.00
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Neděle 16. 9. 2007 10.00 MKZ – Černá Hora  okr. přebor žáků
  13.45 MKZ – Mor. Slavia  I. tř. dorostu
  16.00 MKZ – Třebíč   divize mužů

Středa 19. 9. 2007 17.00 MKZ – Voděrady  okr. př. přípravek

Čtvrtek 20. 9. 2007 17.00 MKZ – Blansko  okr. př. žáků

Sobota  22. 9. 2007 13.45 Čebín – MKZ  I. tř. dorostu
   odjezd os. auty ve 12.30

Neděle   23. 9. 2007 16.00 Vyškov – MKZ  divize mužů
   odjezd autobusu ve 13.30

Středa 26. 9. 2007 17.00 MKZ – Kunštát  okr. př. přípravek

Pátek  28. 9. 2007 10.00 Lipovec – MKZ  okr. př. žáků
   odjezd os. auty v 8.45

Neděle  30. 9. 2007 10.00 MKZ – Jedovnice  okr. přebor žáků
  13.45 MKZ – Starý Lískovec  I. tř. dorostu
  16.00 MKZ – Protivanov  divize mužů

ROZPIS KRAJSKÉ VOLEJBALOVÉ SOUTĚŽE MUŽŮ JMM2A

Rozpis – podzim 2007:

Začátky utkání v 10.00 a ve 13.00 hod.

1. a 2. kolo  25.8.2007  Sokol Letovice B – SK Rájec-Jestřebí

3. a 4. kolo 1.9.2007  SK Rájec-Jestřebí – TJ Jiskra Hrušovany u Brna Pojzl J.

5. a 6. kolo  8.9.2007  TJ Slovan Ivančice – SK Rájec-Jestřebí

7. a 8. kolo  15.9.2007  Volejbal Vyškov B – SK Rájec-Jestřebí

9. a 10. kolo  22.9.2007  SK Rájec-Jestřebí – TJ Útěchov  Dresler L.

11. a 12. kolo  6.10.2007  TJ Sokol Vítovice – SK Rájec-Jestřebí

13. a 14. kolo 13.10.2007  SK Rájec-Jestřebí – TJ Sokol Olešnice  Mika M.

15. a 16. kolo 20.10.2007  TJ Sokol Předklášteří – SK Rájec-Jestřebí

17. a 18. kolo 27.10.2007  SK Rájec-Jestřebí- TJ ČKD Blansko  Veselý J.
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Místní organizace Svazu tělesně postiže-
ných v Rájci-Jetřebí eviduje přes 200 členů. Na 
výborových a členských schůzích často slyším 
připomínky na chování spoluobčanů, na jejich 
neohleduplnost týkající se zejména parkování 
v našem městě. Chodec narazí na množství 
překážek na chodníku, které musí překonat, než 
se dostane ke svému cíli. Chodník slouží chodci 
tak, jako silnice pro motorová vozidla a kola. I na 
chodníku musíte dodržovat určitá pravidla. Už 
děti ve škole se od 1. třídy seznamují s pravidly 
pro chodce, ve 4. třídě získávají po teoretických 
a praktických zkouškách ze znalostí silničního 
provozu průkaz cyklisty. Počítá se s tím, že tato 
pravidla budou dodržovat po celý svůj život.

A jak to vypadá v praxi? Znám málo domác-
ností, které nevlastní motorové vozidlo, někdy 
i více. Jedno auto stojí v garáži, ostatní před do-
my, v tom lepším případě na parkovišti. V našem 
městě se v poslední době rozšířil veliký nešvar. 
Pro svoje pohodlí uděláme vše, i za cenu toho, 
že nebudeme dodržovat pravidla silničního 
provozu, která jsme se učili ve škole a v auto-
škole. A tak klidně zaparkujeme v protisměru, 
pod značkou zákazu stání, nebo na chodníku. 
Pokud pozorujete svoje okolí, zjistíte, že po 
městě se pohybuje velmi mnoho lidí, kteří mají 
zdravotní potíže s chůzí ať už věkem, úrazem, 
po operacích dolních končetin apod. postihuje to 
všechny věkové kategorie, od dětí až po seniory. 
I tito lidé musejí docházet za nákupem, k lékaři, 
na návštěvu, na procházku. Chodníky, zejména 
v části Rájec, jsou ve velmi špatném stavu. 
Dlažba je rozbitá, uvolněná nerovná. Pohyb 
po takhle špatném terénu dělá potíže a násobí 
se ještě tím, když se do cesty postaví nějaká 
překážka. Tou je třeba zaparkované auto na 
chodníku, nebo složený stavební materiál. Pro 
zdravotně postiženého člověka je to nepřeko-
natelná překážka. Sejít z chodníku na silnici je 
další problém, schodek. Když i tato překážka je 
zdolána, čeká další potíž, stává se totiž účastní-
kem silničního provozu a tam platí jiná pravidla 
než na chodníku. A tak rychle na chodník, ale 
ouha, schodek. Další problém. S velkým úsilím 
se podařil „výstup“. Ujde pár metrů a tento zma-
tek se opakuje znovu. Nakonec to tento člověk 

MUSÍME SE NAUČIT ŽÍT NEJEN VEDLE SEBE, ALE I SPOLU

vzdává a raději jde po silnici, kde se ale vydává 
v nebezpečí ze strany motorových vozidel. Po 
takovém „úprku“ je zdravotně postižený občan 
vyčerpaný nejen fyzicky, ale i psychicky. A tak 
rychle domů a již nikdy více. S těmito problémy 
se denně setkávají i rodiče s kočárky.

Právem si občané našeho města stěžují 
na špatný stav chodníků ve městě. Snad je-
nom v části Jestřebí je tento stav lepší, protože 
jsou tam vybudované komunikace podle no-
vých předpisů a to i s bezbariérovými nájezdy. 
I v části Rájec se v tomto roce začalo s oprava-
mi. Můžete se projít po opraveném chodníku na 
ulici Havlíčkova, dokončuje se chodník na ulici 
Krátká a Pionýrská. Úplně nový chodník je budo-
vaný na ulici Komenského, který ocení zejména 
cestující na Blansko a Boskovice. Už nebudou 
muset chodit po trávě, nebo uskakovat před 
motorovými vozidly na okraj příkopu. Tato komu-
nikace je hlavní silnicí, po které denně projedou 
stovky osobních a nákladních automobilů. Chod-
ci v tomto úseku byli denně vystavováni velkému 
nebezpečí. Jeden příběh na závěr. Dělala jsem 
doprovod své sestře-vozíčkářce. Jely jsme po 
nově vybudovaném chodníku. Dojely jsme k za-
parkovanému autu, samozřejmě na chodníku, 
které stálo v místě, kde byl bezbariérový sjezd 
na silnici. Nezbývalo nám tedy, než se vrátit do 
místa, kde bychom bezpečně sjely na silnici. 
Ale ouha, zrovna do tohoto místa přijíždělo jiné 
auto. Než jsem stačila zavolat o jiné parkování, 
řidič rychle vystoupil a zmizel v domě. Podívaly 
jsme se se setrou na sebe a bezradně pokrčily 
rameny. Chtělo se mi brečet a nadávat zároveň. 
S velkým úsilím se mi podařilo (bez úrazu) sjet 
z chodníku a dále jsme pokračovaly po silni-
ci. Po zbytek dne jsem měla špatnou náladu. 
Uvědomila jsem si, jak jsou lidé lhostejní k sobě 
navzájem, jak upřednostňují svoje „já“ a nemyslí 
na drhuhé. Tentokrát jsem byla své sestře na 
blízku a pomohla ji zvládnout nenadálou situaci. 
Představte si, kdyby jel vozíčkář sám, jak dlouho 
by musel čekat, až řidič „uvolní“ chodník. Jsem 
názoru „Nedělej druhým takové věci, které ne-
chceš aby dělali oni tobě.“

Myslíme nejen na sebe, ale i na druhé!
Mgr. Miroslava Vašíčková
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POZVÁNKY ODJUNUD

PROGRAM KINA DOUBRAVICE NAD SVITAVOU – ZÁŘÍ 2007
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INZERCE

PILAŘSKÁ VÝROBA
prořez kulatiny • prodej řeziva

trámy • střešní latě • kratina

MOBILNÍ KATR
• prořez kulatiny u zákazníka.

Jaroslav Kabelka

tel.: 516 462 942, 608 328 299

• Plošná inzerce:  4,– Kč za 1 cm2

• Podnikatelská řádková inzerce: 
 1. řádek 20,– Kč, další řádky 10,– Kč
• Prodej občanům: 1. řádek 10,– Kč, 
 další á 5,– Kč
Uzávěrka zpravodaje je vždy do 10. dne v měsíci.
Podrobnější informace můžete získat na radnici.

Podnikatelům i fyzickým osobám nabízíme 
možnost plošné i řádkové inzerce

NABÍDKA INZERCE

6. 9. čtvrtek v 18.00 hod  BONTON
P Ř E D T U C H A

Věřte vlastním představám. Linda Hanson (Sand-
ra Bullock) má nádherný dům, milujícího manžela 
a dvě dcerky. Její život je perfektní až do chvíle, 
kdy dostane zprávu, že její muž Jim (Julian Mc-
Mahon) zemřel při automobilové nehodě. Pro 
oddanou manželku a matku je to to nejhorší, co si 
dokázala představit. Otázkou však zůstává-nejde 
opravdu pouze o představy? Když se Linda ná-
sledující ráno probudí, je manžel živ a zdráv.
Krimi-detektivka USA s českými titulky.  
Česká premiéra 31.5.2007

Vstupné 39. – + 1. – Kč  93 minut 
mládeži přístupný od 12 let

13. 9. čtvrtek v 18.00 hod  FALCON
PIRÁTI Z  KARIBIKU – NA KONCI SVĚTA

V pokračování filmu Piráti z Karibiku: Truhla mrt-
vého muže, nacházíme naše hrdiny v okamžiku, 
kdy se přidali ke kapitánu Barbossovi a pátrají 
po kapitánu Sparrowovi. Nyní směřují na samý 
konec země, kde si každý musí nakonec vybrat 
stranu, na kterou se postaví v konečné, obrov-
ské bitvě – v sázce totiž nejsou pouze jejich 
životy a osudy, ale i sama budoucnost způsobu 
života pirátů, kteří milují svobodu.
Dobrodružný film USA s českými titulky. 
Česká premiéra 24.5.2007

Vstupné 49. – + 1. – Kč 168 minut 
mládeži přístupný

20. 9. čtvrtek v 18.00 hod  BONTON
S I M P S O N O V I   V E   F I L M U

Vaše rodina není to nejhorší, co vás kdy potkalo. 
Jeden z nejúspěšnějších televizních seriálů se 
konečně dočkal prvního celovečerního zpracování. 
Film nadabovali stejní herci jako seriál, tak se čeští 
diváci mohou těšit na výborné výkony Martina Dej-
dara, Jiřího Lábuse a dalších. Tento film byl jedním 
z nejočekávanějších projektů letošního léta a to 
hlavně díky neokázalé komice, která už skoro dvě 
desítky let baví miliony diváků na celém světě.
Animovaná komedie USA v českém znění. 
Česká premiéra 26.7.2007

Vstupné 39. – + 1. – Kč  88 minut 
mládeži přístupný

27. 9. čtvrtek v 18.00 hod  BONTON
S M R T O N O S N Á   P A S T   4.0

Bruce Willis je zpátky ve své nejlepší roli. Ame-
rika je při oslavách Dne nezávislosti napadena 
velmi rafinovaným útočníkem. Ten využívá 
nejmodernější technologie, aby napáchal co 
největší škody a uvrhl zemi do chaosu. Jeho 
promyšlený plán má však jednu trhlinu. Nepočítá 
s tím, že existuje John McClane (Bruce Willis), 
který je v proklatě dobré formě.
Krimi-detektivka USA s českými titulky. 
Česká premiéra 28.6.2007

Vstupné 39. – + 1. – Kč 128 minut 
mládeži přístupno od 12 let
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INZERCE

• Koupím menší domek v Rájci-Jestřebí, 
mob. 604 948 742

• Kvalitní obkladačské práce 
 Kučera, Rájec-Jestřebí 679 02, Hradisko 105 

tel./fax: 516 432 707 – mob. 605 086 952

• Pedikúra. manikúra a nehtová modeláž.  
Objednávky na tel.: 602 966 509

• Daruji za odvoz starší, ale zachovalý 
dětský kočárek – trojkombinaci.  
Tel.: 606 230 073

Česká pojišťovna a. s., 
hledá pro spolupráci s Českou poštou, s. p.,

vhodné uchazeče(ky) na pozici

Výhradní pojišťovací agent – pošta
Charakteristika pracovní činnosti
• Koordinace spolupráce České pojišťovny a. s. a České pošty, s. p.  

při podpoře prodeje produktů České pojišťovny  
• Účast na podpoře a funkčnosti distribučního kanálu v regionu JM 

Odborné a kvalifikační požadavky
• SŠ, VŠ 

Osobnostní předpoklady
• Dobré komunikační a organizační schopnosti, flexibilita, pozitivní 

a aktivní přístup k řešení problémů 
• Schopnost vést obchodní jednání 
• Uživatelská znalost práce na PC 
• ŘP skupiny B podmínkou 
• Znalost prostředí České pošty výhodou 
• Spolehlivost, samostatnost, loajalita
• Příjemné vystupování 
• Obchodní praxe vítána 

Nabízíme
• Nadprůměrný výdělek závislý na produkci 
• Odborné vzdělávání a osobní rozvoj 
• Flexibilní pracovní dobu 
• Příspěvek na notebook ve výši 10 tis. Kč 
• Zvýhodněný telefonní tarif a internetové připojení 
• Marketingovou podporu a zázemí silné společnosti 

Doplňující informace
• Nástup dle dohody 
• Pracoviště – svěřená oblast v rámci regionu JM

Kontakt
• Přihlášku a životopis zasílejte na mail: Ilaco@cpoj.cz ; nebo volejte  

Ing. Laco 604 293 686
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